
Ventspilī viena 
pasta nodaļa 
mazāk

Nodokļos  
vērienīgas pārmaiņas  
neplāno

Kā pareizi 
iesniegt ienākumu 
deklarāciju
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Kā brālīši trusīši 
Brigitu apbūra

 turpinājums 5. lpp.

Užavas zvejnieka 
meita, zvejnieka māsa 
un tagad arī zvejnie-
ka mamma Brigita 
Rulle atzīst, ka par 
savu māju īstos lau-
kos ir sapņojusi kopš 
sevi atceras. Turklāt 
nevis kā par modī-
gu brīvdienu atpūtas 
vietu nedēļas stresa 
grauztam pilsētnie-
kam – jo viņai savulaik gan darbs , gan dzī-
vošana bijusi arī Piltenē un Ventspilī – bet kā 
par pastāvīgu dzīves un darba vietu visam 
mūžam. Varbūt tāpēc, Brigitas senči gan no 
tēva, gan mātes puses bijuši zemnieku kār-
tas ļaudis un arī pati viņa kolhoza “Piltene” 
Karaļciemā gan rukšus kopusi, gan govis ganīju-
si , bet Užavā pie omes trušu mazuļus auklējusi.   

7. lpp.

Pēdējās nedēļas laikā bieži dzirdamas runas par to, 
ka viss notiekošais ap koronavīrusu ir tikai mākslīgi 
uzpūsta sensācija.  Sak’, galu galā pasaulē no gripas 
vīrusa ik gadu mirst neskaitāmas reizes vairāk cilvēku 
nekā no koronavīrusa... Lai kā arī būtu, tomēr pagai-
dām, kamēr koronavīruss nav pamatīgi izpētīts un tā 
izplatība pa pasauli strauji turpinās, ir vērts ņemt vērā 
mediķu un atbildīgo dienestu rekomendācijas, kā 
pasargāt sevi, savu ģimeni un līdzcilvēkus. Nopietni 
šos aicinājumus uztver arī Ventspils pilsētas iestādes.

Arī Ventspilī koronavīrusu 
uztver ļoti nopietni

SLIMNĪCA – 
AR AUGSTĀKO 
PRIORITĀTI

Ziemeļkurzemes reģio-
nālā slimnīca iespējamai 
koronavīrusa atnākšanai 
ir nopietni gatavojusies. 
Ņemot vērā straujo Covid-
19 izplatību Eiropā un to, 
ka jau drīzumā bīstamais 
vīruss var sasniegt arī 
Latviju, mūsu ārstniecības 
iestādēm dots uzdevums 
sagatavoties šī vīrusa pār-
nēsātāju uzņemšanai un 
ārstēšanai. Uzdevums izpil-
dīts nekavējoties, jo nevar 
zināt, kurā brīdī var iestā-
ties trauksme.

Ventspils slimnīcā tika 
veikta ventilācijas sistēmu 
pārbaude, īpaša uzmanība 
veltīta arī darbinieku papil-
du apmācībai. Tāpat steig-
šus iegādāti īpaši aizsarg-
tērpi, aizsargbrilles un res-
piratori darbiniekiem gadī-
jumā, ja būs nepieciešamī-
ba uzņemt, izolēt un ārstēt 
slimniekus ar koronavīrusu. 

Ventspils slimnīcā un 
arī filiālē Talsos slimnīcu 
telpās ir izvietoti uzska-
tes materiāli, kas informē 
cilvēkus, kā rīkoties, ja ir 
aizdomas par saslimšanu. 
Tāpat slimnīcas personāls 

uztur regulāru informāci-
jas apmaiņu ar Veselības 
ministriju un pilda visus 
Slimību profilakses un kon-
troles centra (SPKC)  ietei-
kumus, attiecībā uz epi-
demioloģisko uzraudzību 
un sabiedrības veselības 
aizsardzības pasākumiem, 
“Ventspilnieks.lv” skaidroja 
Ziemeļkurzemes reģionāla-
jā slimnīcā.

PAVASARA 
BRĪVDIENAS MĀJĀS

Jau tūliņ klāt pavasara 
brīvlaiks skolās. Daudzas 
ģimenes tās bieži izman-
toja, lai visi kopā dotos uz 
kādu no siltajām zemēm. 
Šopavasar no šī mērķa 
vēlams atteikties – aicina 
mediķi un atbildīgie die-
nesti. Turklāt vēlams attu-
rēties nevis tikai no ceļoša-
nas uz kādu no koronavīru-
sa skartajām valstīm – pie-
mēram, Spāniju, Itāliju vai 
Franciju, nemaz nerunājot 
par Āzijas reģiona valstīm, 
bet no ceļošanas vispār. 
Īpaši liels risks inficēties ir 
lidmašīnās, kurās pārvieto-
jas cilvēki no visdažādāka-
jiem reģioniem un nekad 

P  
irms apmē-
ram septiņiem 
gadiem, vēl 
turpinot strā-
dāt Ventspilī,  

šis sapnis ieguvis reā-
las aprises. Laimīgas ap - 
stākļu sakritības gadīju-
mā radusies iespēja pār-
celties uz Užavas pagas-
ta “Mūrniekiem”, sākt 
kārtot dokumentus un 
veikt maksājumus par šī 
nekustamā īpašuma iegā-
di. Šogad  darījumu juri-
diski paredzēts pabeigt, 
“Mūrniekiem” pilnībā 
pārejot Brigitas  īpašu-
mā. Papildu drošības un 
komforta sajūtu tas varē-
tu dot ne vien saimnie-
cei un viņas dzīves līdz-

gaitniekam Agrim, bet arī 
kuplajai un daudzveidī-
gajai sīkdzīvnieku saimei, 
kas mitinās “Mūrniekos”. 
Sākts ar deviņām mam-
mas Zigras dāvinātajām 
vistām un gaili...

ŠĶIRNES TRUŠU 
“KALVE”

Plašākā skatījumā tas 
nozīmē, ka saimnieciskai 
dzīvei atdzimst vēl viena 
pārmaiņu vējos un īpašnie-
ku maiņās faktiski iznīcībai 
nolemta Kurzemes lauku 
sēta, kurā, pēc nostāstiem, 
senos laikos dimdējis vie-
tējā kalēja āmurs. Tagad 
“Mūrniekos” citi trokšņi: 
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Cels, būvēs, attīstīs – jeb kur šogad 
OC “Ventspils” tērēs 4,2 miljonus eiro

 turpinājums 5. lpp.

O  
limpiskā centra “Ventspils” šajā gadā plānotais 
kopējais investīciju apmērs ir 744 tūkst. eiro. 
Kā skaidro iestādē, būtiskākās investīcijas pare-
dzētas tieši rehabilitācijas centra paplašināšanai 
Basketbola hallē, kur paredzēta rehabilitācijas 

zāle ar kopējo platību 70 kvadrātmetri. Plāns paredz, ka 
šajā rehabilitācijas zālē atradīsies manuālās terapijas zona, 
vingrošanas zona un ģērbtuves zona. Kā zināms, Saeimā 
apturētais Ventspils kārtējais vērienīgais projekts paredzēja 

diona vieglatlētikas sektoru sarkanā seguma daļēja nomaiņa, 
kam ir jau izsludināts iepirkums, tāpat plānots nomainīt apgais-
mojumu uz mūsdienīgiem LED gaismekļiem Pārventas sporta 
hallē. Arī mākslīgā futbola seguma laukumā Katoļu ielā rekons-
truēs apgaismojumu. Vēl plānota sporta centra grīdas pārbūve, 
kā arī dažādi citi darbi.

Runājot par Olimpiskā centra “Ventspils” pārvaldīto vispo-
pulārāko objektu ne vien savā saim-
niecībā, bet visā Ventspils pilsētā 

Detroita kādreiz simbolizēja ASV rūpniecības varenību, 
taču pēc mašīnbūves uzņēmumu aiziešanas pagājušā 
gadsimta septiņdesmitajos gados, tā pārvērtās par sa-
brukušu spoku pilsētu. Ventspils  pagaidām vēl ir vērā 
ņemama ostas pilsēta, taču FKTK un valdības nevēlēša-
nās palīdzēt risināt  ostā strādājošo uzņēmumu banku 
dēļ radušās problēmas, pilsētai draud ar ekonomisku 
sabrukumu.

Linards Gulbis: mēs 
negribam doties uz Īriju, 
mēs gribam palikt Ventspilī

T  
ranzīta jomas 
uzņēmumi jau 
kopš ASV Valsts 
kases Ārvalstu 
aktīvu kontro-

les biroja (OFAC) sankci-
ju noteikšanas Aivaram 
Lembergam lūguši Finanšu 
kapitāla tirgus uzraudzības 
komisiju (FKTK) sniegt kre-
dītiestādēm skaidrojumu, 
kā rīkoties gadījumos, kad 
sankcionētā persona, lai 
arī LR Uzņēmumu reģistrā 
minēta kā patiesā labuma 
guvēja, ar tiesas lēmumu ir 
pilnībā nodalīta no jebkā-
dām kontroles un ietekmes 
iespējām. Tā kā skaidrojuma 
nav, bankas draud pārtraukt 
pakalpojumu sniegšanu. Ja 
vistuvākajā laikā situācija 
netiks atrisināta, uzņēmu-
mi būs spiesti apsvērt dar-
bības apturēšanu. Ventspilij 
tas draud ar ļoti nopietnām 
sekām. 

Detroitas piemērs parāda, 
kas notiek ar pilsētu, no kuras 
aiziet uzņēmumi, kuri bijuši 
tās ekonomiskās labklājības 
pamats. Krīze smagi skar ne 
vien attiecīgajos uzņēmumos 
strādājošos, bet arī ar apkal-
pojošo sfēru saistītos cilvē-
kus. Šāda scenārija gadījumā 
katastrofāli sarūk arī nodokļu 
ieņēmumi pilsētas budžetā, 

kā rezultātā  pašvaldībai kļūst 
arvien grūtāk pildīt savas 
funkcijas. Detroitas gadījumā 
tas noveda pie pašvaldības 
bankrota. 

Gan Ministru prezidents 
Krišjānis Kariņš, gan finanšu 
ministrs Jānis Reirs, gan citi 
valdības ministri un  FKTK par 
situāciju ir informēti. Ventspils 
ostā strādājošo uzņēmumu 
arodbiedrības jau vērsušās kā 
pie valsts augstākajām amat-
personām, tā arī pie FKTK ar 
lūgumu iesaistīties draudo-
šās krīzes novēršanā. Diemžēl 
atbildes satur tikai formālu 
atrakstīšanos. Reāla rīcība nav 
sekojusi.

Ir vēl kāda līdzība ar 
Detroitu. Ja šīs pilsētas sabru-
kumu izraisīja naftas krīze, 
tad Ventspili smagi skar tran-
zīta kravu sarukums. Reāla 
palīdzība būtu valstij piede-
rošā “Latvijas dzelzceļa” pie-
koptās dzelzceļa tarifu poli-
tikas pārskatīšana, taču tas 
nenotiek. Tirgus joprojām 
nav atvērts brīvai konkuren-
cei, bet  uzņēmēju teiktais, 
ka Latvijas tranzīta koridoru 
izmaksām, rēķinot uz vienu 
tonnu,  jābūt vienlīdzīgām 
visā Latvijas dzelzceļa tīklā, 
dzirdīgas ausis nav radis.  

milzīga peldbaseina būvi, liela rehabilitācijas centra izvei-
di un viesnīcas celtniecību, taču krītot zaļzemnieku vadī-
tajai valdībai, Ventspilij iezīmētie daudzie miljoni eiro jeb 
“iestaigātā taciņa” tika apturēta. Taču rehabilitācijai ir ļoti 
svarīga nozīme ne tikai sportistu atlabšanai pēctraumatis-
ma periodā, bet arī iespēju robežās palīdzēt pašiem vents-
pilniekiem, kuri nav profesionāli sportisti. 

Saskaņā ar Olimpiskā centra “Ventspils” apstiprinātajiem 
plāniem, budžetā paredzēta  arī Ventspils pilsētas galvenā sta-

 turpinājums 3. lpp.

Viena no Ventspils pilsētas lielākajām un apjomīgākajām pašvaldības kontrolē esošajām kapitāl-
sabiedrībām ar lielu apsaimniekojamo teritoriju un ēku arsenālu ir Olimpiskais centrs “Ventspils”. 
Tā šī gada apstiprinātais organizācijas budžets paredz izdevumus kopsummā 4,2 mlj. eiro apmērā. 
Saskaņā ar iecerēm šogad plānots apjomīgs darbu plāns – gan cels, gan būvēs, gan renovēs dažā-
dus objektus. Un ne tikai. 

Vienos ziedos: Brigita 
pēc veiksmīgas izstādes 
Lietuvā.
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Dzimumdiena nosvinēta
Ventspils Svētā Nikolaja pareizticīgo diev-

nama svētdienas skola “Sretenije” nosvi-
nējusi 11. dzimšanas dienu. Tajā piedalījās 
audzēkņi, viņu vecāki un pedagogi, neizpali-
ka arī tradicionālā viktorīna.

Izcils rezultāts
Ventspils Valsts 1. ģimnāzijas audzēkne 

Paula Paegle, kura šovasar absolvēs ģim-
nāzijas 12. klasi, uzrādījusi izcilu rezultātu 
Latvijas Republikas olimpiādē vācu valodā - 
Paula izcīnīja augstāko jeb zelta godalgu! Līdz 
ar Paulu liels prieks un paldies paužams arī 
viņas skolotājai Lāsmai Bērziņai.

Izgaismos ielas
Turpinot darbu pie ielu un gājēju pārēju 

izgaismošanas, šogad uzsākti projekti jauna 
apgaismojuma ierīkošanai Annas ielā un 
Krievlaukos – Kļavas un Zelmeņu ielā. Jauns 
apgaismojums tiks ierīkots arī gājēju pārejām 
pie 6. vidusskolas un Lauku ielā. 

Izmaiņas autobusu kustībā
No 1. marta notiek izmaiņas atsevišķos pilsē-

tas sabiedriskā transporta maršrutos. Atiešanas 
laiki mainīsies autobusiem Nr. 1 un 21. 

Popkornu vairs neēdīs
Tā kā daudzi kinoteātra “RIO” apmeklētāji 

iebilst pret popkorna ēšanu un kolas dzerša-
nu kinoseansu laikā, drīzumā tiks organizē-
ti īpaši seansi, kuros neatļaus lietot ēdienus 
un dzērienus. Kinoteātra bufete nestrādās, 
apmeklētāji tiks iepriekš informēti. 

Konkurss beidzies
Labiekārtošanas kombināta sarīkotais kon-

kurss “Meklējam savu gleznu!” noslēdzies. 
Skatītāju simpātiju balvu ieguvusi bērnudār-
za “Rūķītis” 6. grupiņa. Savukārt uzņēmuma 
balvu ieguva bērnudārza “Zvaigznīte” grupa 
“Kamoliņi”. Gleznās tika attēlotas aktuālas 
vides aizsardzības tēmas. 

Uzvarētāji zināmi
Jaunrades namā noslēgusies XII Latvijas 

skolu jaunatnes dziesmu un deju svētku 
Vokālās mūzikas konkursa ‘’Balsis 2020’’ 
pirmā kārta. Uz konkursa otro kārtu 4. 
martā Kuldīgā izvirzīts Centra sākumskolas 
zēnu ansamblis un Kultūras centra vokālais 
ansamblis ‘’Mazā prinča planēta’’.

Jauna akcija
“ŪDEKA” uzsākusi akciju “Manā pudelē – 

Ventspils ūdens”. Akcijas mērķis – mudināt 
ventspilniekus lietot krāna ūdeni un pildīt to 
vairākkārt lietojamos traukos, izvairoties no 
veikalos pērkamajām plastmasas pudelēm. 

Izstāde Tehnikumā
Tehnikuma 2. stāvā Tūrisma informācijas 

centrs sarīkojis fotoizstādi. Līdz 31. martam 
tajā iespējams apskatīt 2019. gada fotokon-
kursa labākos darbus. 

Jāpiesakās balvai
Rakstnieka un pedagoga Herberta Dorbes 

balvu “Gada humanitāro zinību skolotājs” 
Ventspils muzejs šogad pasniegs jūnijā. 
Izglītības iestāžu vadītāji un vecāki tiek aici-
nāti balvai izvirzīt šī mācību gada labākos 
humanitāro zinību skolotājus. 

Aleju grib pārdēvēt
Domē apspriež ideju par iespēju Laikrakstu 

aleju pārdēvēt par Lietussarga aleju. Pērn šī 
vieta tika labiekārtota un ierīkots jauns vides 
objekts – strūklaka “Lietussargs”. Tiks veikta 
iedzīvotāju aptauja, lai izvēlētos optimālāko 
alejas nosaukumu.

VENTSPILĪ

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

Kosmiskā odiseja
Tālajos padomijas laikos bija kāds visnotaļ uzjautrinošs “uzstādījums” – katrā pilsētā (vienalga, lielā vai mazā) noteikti kādu 
pārīti ielu, dažus parkus un gatves nosaukt dažādu diženās un nedalāmās padomijas īstu vai iedomātu varoņu vārdos. Un tas 
jau nekas, ka konkrētais “varonis” ne tuvu nav bijis ne pašai pilsētai un dažos gadījumos pat ne Latvijai kopumā. Ir skaidrs, 
ka savai Ļeņina ielai, skvēram vai laukumam bija jābūt katrā pilsētā. Vēl būtu pat saprotama arī vispārēja vēlme nosaukt 
kādas mazpilsētas galveno ielu, piemēram, Kārļa Marksa vārdā – tomēr taču “Kapitāla” autors bija tāds kā komunistiskās 
ideoloģijas “tēvs”. Un tāpēc pelnījis tikt iemūžināts ielās, skvēros un laukumos. Vismaz tik ilgi, kamēr eksistēja padomju 
impērija. Bet kāpēc kādā mazpilsētā, piemēram, Ventspilī būtu vajadzīga Valentīnas Tereškovas (cilvēki ar pieredzi atceras, 
ka viņa bija pirmā sieviete – kosmonaute) iela vai Jurija Gagarina parks?

P  
rotams, tā laika nodevas valdošajai “Maskavas rokai” ir 
gana saprotamas, taču nav saprotams, kāpēc runas par 
vidējās un vecākās paaudzes ventspilniekiem labi zinā-
mo “Gagarina galvu” ieguvušas jaunu skanējumu. Un 
atkal no jauna parādījušās idejas par “galvas” atgrie-

šanos publiskai apskatei. Šoreiz jau par “galvas” jauno mājvie-
tu kļūtu Irbenes Starptautiskais radioastronomijas centrs. Turklāt 
pilsētas atstādinātā mēra fantāzija sliecas vēl tālāk – pārdēvēt 
arī pašu Irbenes centru, dodot tam daudz vērienīgāku un, varē-
tu pat teikt, galaktiska mēroga nosaukumu: Ventspils Kosmosa 
centrs. Ja turpinām šo loģiku tālāk, tad noteikti vajadzētu Irbenē 
izveidot veselu “galvu parku”. Un kāpēc lai mēs aprobežotos ar 
vienu pašu Juriju Gagarinu. Savu “galvu” tur noteikti būtu pelnīju-
si arī jau pieminētā Valentīna Tereškova, vēl pārītis padomju kos-
monautu, kā arī Konstantīns Ciolkovskis un Frīdrihs Canders. Bet 
vispārējās globalizācijas apstākļos pilnīgi noteikti nevarētu iztikt 
arīdzan bez amerikāņu varoņiem. Piemēram, Nīls Ārmstrongs un 
Bazs Oldridžs kā pirmie cilvēki uz Mēness. Tā kā “galvām” kan-
didātu netrūkst. Jautājums tikai, kas par to visu maksās... Bet tie 
jau, saprotams, ir sīkumi. Būtu tik lielā vīzija.

Nav iemesla apgalvot, ka “Gagarina galvas” epopejā meklējami 
kādi politiski zemteksti, vispārnacionālas provokācijas vai aizkulišu 
spēles ar kādiem lieliem un ļauniem nodomiem. Drīzāk Ventspils 
Augstskolas “atdzemdinātā” ideja par “Gagarina galvas” novieto-
šanu Irbenes Starptautiskajā radioastronomijas centrā ir vairāk no 

sērijas “kāpēc ne?”, jo interesanti taču. Tomēr – kā jau ierasts šādās 
ne visai viennozīmīgās situācijās – pati ideja raisa daudzus citus 
jautājumus. Tostarp tādus, kas pašiem idejas autoriem, palaižot 
savu domu tautiņās, iespējams, nemaz prātā nav ienākuši.

Nenoliedzami, ironizēt par “Gagarina galvas” atkalatgriešanos 
publiskajā telpā var ilgi un pamatīgi. Var pat ierosināt pārdēvēt 
Ventspili vai Irbeni par Gagarinu (gluži kā sešdesmito gadu bei-
gās toreizējais Latvijas kompartijas līderis Arvīds Pelše ierosinājis 
par Gagarinu pārdēvēt Rīgu). Un galu galā – ja reiz tā “galva” tur, 
“Komunālās pārvaldes” noliktavā, mētājas, tad kāpēc gan neiz-
vilkt Gagarinu atkal saulītē? Viņš taču Irbenē nevienam netraucēs, 
vai ne? Taču, šķiet, te tomēr runa nav tikai par “Gagarina galvu” 
vien, bet par stāvokli ar vēstures un Latvijas nozīmīgāko notikumu 
piemiņas vietām Ventspilī vispār. Spriežot pēc publiskās retorikas, 
“Gagarina galva” pēkšņi kļuvusi daudz svarīgāka nekā, piemēram, 
Ventspils puses ievērojamo ļaužu, Brīvības cīņu, nacionālo karavī-
ru un pat pašai pilsētai svarīgu notikumu pieminēšana un turēša-
na godā.

P.S. Cerams, ka kādam vēstures entuziastam neienāks prātā, ka 
kaut kur Ventspils ielās varētu atgriezties arī ļeņineklis un staļinek-
lis – galu galā pilsētā taču savulaik bija arī šie pieminekļi. Un tīri 
aiz “vēsturiskās patiesības” jau varētu arī tos uzsliet atpakaļ. Lai, 
tā teikt, stāv un vēro ventspilniekus no saviem pieminekļu augstu-
miem. 

Patiesi jūsu “Ventspilnieks.lv”

4 piestātnes

27 rezervuāri ar kopējo tilpumu 355 000 m3

7 miljoni tonnu jauda gadā

AS Ventbunkers – viens no vadošajiem 
naftas produktu pārkraušanas termināļiem gaišo un tumšo 

naftas produktu pārkraušanai Ventspils brīvostā!
Dzintaru iela 92, Ventspils, 

LV-3602, Latvija
Tālrunis: +371 636 02501

Fakss: +371 636 02504
e-pasts: 

ventbunkers@ventbunkers.lv

AS “Ventbunkers” 2018. gadā Ventspils pašvaldības budžetā Iedzīvotāju ienākumu nodoklī  
samaksājusi 441 279  eiro. Nekustamā īpašuma nodoklī – 355 288 eiro. 

2018. gadā uzņēmumā bija nodarbināti 250 darbinieki.

Līdz ar pirmo pavasara mēnesi martu, pienācis arī ienākumu deklarāciju iesniegšanas laiks. No 1.marta sākas trīs mēnešu 
periods, kurā 2019.gada ienākumu deklarācijas var iesniegt iedzīvotāji, kam tas jādara obligāti, un vairāk nekā trīs gadus ilgs 
periods tiem, kuri to vēlas darīt brīvprātīgi – attaisnoto izdevumu atgūšanai. 

Klāt ienākumu deklarāciju iesniegšanas laiks

V 
alsts ieņēmumu dienests (VID) 
aicina deklarāciju iesniegt 
Elektroniskās deklarēšanas sis-
tēmā (EDS), jo tajā automātiski 
ielasās visi VID rīcībā jau eso-

šie dati un aprēķinās maksājamās sum-
mas. VID arī lūdz nesniegt deklarācijas 
tieši marta pirmajās dienās, jo, ja sistē-
mai vienlaicīgi cenšas pieslēgties neadek-
vāti liels lietotāju skaits, tās darbība var 
tikt apgrūtināta un deklarācijas iesnieg-
šana tajā brīdī vienkārši var nebūt iespē-
jama. Atgādināsim, ka pērn 1.martā, kad 
EDS vienlaicīgi centās izmantot 30 tūkstoši 
iedzīvotāju, sistēmas pārslodzes dēļ šāda 
situācija jau izveidojās.

VID informē, ka obligāti 2019.gada deklarā-
cija līdz 1.jūnijam (ja personas kopējie 2019.
gada ienākumi pārsnieguši 62 800 eiro – līdz 
1.jūlijam) jāsniedz tiem iedzīvotājiem, kuriem 
saistībā ar progresīvās nodokļa likmes vai 
diferencētā neapliekamā minimuma piemē-
rošanu ir radusies nodokļa starpība, kas jāpie-
maksā valsts budžetā; tiek veikta saimnie-
ciskā darbība, piemēram, izīrēts nekustamais 
īpašums, vai gūti ienākumi no profesionālās 
darbības. 

Tāpat deklarācijas obligāti jāiesniedz, ja 
ienākumi gūti ārvalstīs, tajā skaitā jūrniekiem, 
kuri bijuši nodarbināti uz starptautiskos pār-
vadājumos izmantojama kuģa. Izņēmums ir 
darba alga kādā no Eiropas Savienības dalīb-
valstīm, ja šiem ienākumiem ir piemērots 
attiecīgās dalībvalsts ienākuma nodoklis. 

Obligāti deklarācija jāiesniedz arī tad, ja gūti 
ar nodokli neapliekami ienākumi, kas kopumā 
2019.gadā pārsniedz 10 000 eiro, piemēram, 
pārdota personiskā manta; gūti ienākumi, kuri 
apliekami ar 10% nodokļa likmi, bet nodok-
lis nav ieturēts ienākuma izmaksas vietā, pie-
mēram, ienākumi no augoša meža vai kok-
materiālu pārdošanas fiziskai personai; gūti 
citi ar nodokli apliekami ienākumi, no kuriem 

izmaksas vietā nav ieturēts nodoklis, piemē-
ram, no fiziskām personām, kas nav radnie-
cībā līdz trešajai pakāpei, saņemti dāvinājumi 
virs 1425 eiro. 

Saimnieciskās darbības veicējiem jau kopš 
2014.gada deklarācija obligāti jāiesniedz elek-
troniski. Ja to nav iespējams izdarīt no personī-
gā datora, datori ar bezmaksas interneta pie-
slēgumu pieejami VID klientu apkalpošanas 
centros, valsts un pašvaldību vienotajos klien-
tu apkalpošanas centros un publiskajās biblio-
tēkās visā Latvijā.

Savukārt visi tie iedzīvotāji, kuri neatbilst 
minētajiem nosacījumiem un gada ienāku-
mu deklarāciju vēlas iesniegt brīvprātīgi, lai 
saņemtu atpakaļ pārmaksāto iedzīvotāju ienā-
kuma nodokli par attaisnotajiem izdevumiem 
– ārstniecību, izglītību, ziedojumiem, iemak-
sām pensiju fondos u.c. – to var izdarīt līdz pat 
2023.gada 16.jūnijam. 

Jautājumu un neskaidrību gadījumā VID 
aicina iedzīvotājus zvanīt uz VID Konsultatīvo 
tālruni 67120000, uzdot savu jautājumu rak-
stiski VID Elektroniskās deklarēšanas sistēmā, 
kā arī konsultēties ikvienā VID klientu apkal-
pošanas centrā vai valsts un pašvaldību vieno-
tajos klientu apkalpošanas centros.

Kā informēja VID ģenerāldirektore Ieva 
Jaunzeme, gada ienākumu deklarācijas par 
2018.gadu joprojām nav iesnieguši apmēram 
15 000 iedzīvotāju, kuriem tā bija jāiesniedz 
obligāti. Sekas šādai aizmāršībai var būt visai 
nepatīkamas – ar iedzīvotājiem, kuriem izvei-
dojies nodokļu parāds, bet kuri nav iesnieguši 
deklarāciju, pārskatāmā nākotnē, visticamāk, 
sazināsies tiesu izpildītājs, ja vien šie iedzīvo-
tāji paši nerīkosies.  Kā norādīja Jaunzeme, šo 
jautājumu ir svarīgi risināt, tostarp iespējams 
vienoties arī par nodokļu parāda samaksas 
grafiku. 



Nr.  9 (149)  2020.  gada 6.  mar ts Aktuāli /  3

 turpinājums no 1. lpp.

VENTSPILS NOVADĀ

Brīdina par zagļiem
Sociālajos tīklos izplatīti brīdinājumi 
Ventspils novada iedzīvotājiem – uzma-
nīties no automašīnas “Lada” ar Krievijas 
numuriem. Mašīnā braukājošās perso-
nas, kuras jau agrāk nokļuvušas policijas 
redzeslokā, piedāvā vietējiem iedzīvo-
tājiem iegādāties metināšanas aparātu, 
motorzāģi, akumulatoru vai darbarīkus. 

Vēlas iekļūt UNESCO
Lībiešu sabiedriskās organizācijas iesnie-
gušas vēstuli Nemateriālā kultūras man-
tojuma padomei, vēloties iekļaut Lībiešu 
kultūrtelpu UNESCO Nemateriālā kultūras 
mantojuma sarakstā. 

Ugālnieki – uz Spāniju
Ugāles vidusskolas delegācija dodas uz 
Spāniju, lai piedalītos "Erasmus+" projek-
ta aktivitātēs. 

Darbinieku salidojums
Aizritējuši daudzi gadi, kopš apklusu-
si darba duna drenu cauruļu rūpnīcā 
"Usma" Ugāles pagastā. Senie kolēģi 
vēlas satikties, tādēļ 14. martā Ugālē 
tiks rīkots bijušo rūpnīcas darbinieku 
salidojums. Notiks ekskursija, apskatot 
pagastu, un izstādes "Drenu cauruļu rūp-
nīca" apmeklējums Ugāles bibliotēkā.  
Saviesīgajā daļā "Mežrūpniekos" pare-
dzēts atpūtas vakars.

Bloķēta satiksme
1. martā Ugāles pagastā uz autoceļa A10 
starp Ugāli un Usmu uz laiku tika bloķē-
ta satiksme. Iemesls – apgāzusies smagā 
automašīna. Negadījumā cietušo nav. 

Projektu konkurss videi…
Ventspils novada pašvaldība izsludina 
pieteikšanos projektu konkursam “Mēs 
savā novadā 2020” dzīves un vides 
kvalitātes uzlabošanai Ventspils novadā. 
Projektu konkursa mērķi ir tūrisma attīs-
tības veicināšana, pieejamības nodroši-
nāšana vides objektiem, kultūrvēsturiskā 
mantojuma saglabāšana un novada, pil-
sētas, pagastu tēla veidošana. 

Uzņēmējiem…
Ventspils novada pašvaldība izsludi-
na pieteikšanos projektu konkursam 
“Solis 2020”, tādējādi finansiāli atbal-
stot Ventspils novada uzņēmēju iniciatī-
vu realizēšanu uzņēmējdarbības attīstī-
bā. Konkursa uzdevums ir novada uzņē-
mēju iniciatīvu īstenošana uzņēmējdar-
bības attīstībā.

…un jauniešiem.
Ventspils novada pašvaldība izsludina 
projektu konkursu “Jaunietis darbībā 
2020”, lai atbalstītu novada pašvaldības 
iestādes un to struktūrvienības, jebku-
ru novadā reģistrētu juridisku personu, 
juridisku personu apvienību, individuālo 
komersantu, kā arī VID kā saimnieciskās 
darbības veicēju reģistrētu fizisko perso-
nu. Konkursa mērķis ir sekmēt lietderīgu 
jauniešu brīvā laika pavadīšanu, līdzdalī-
bu sabiedriskajā dzīvē, informētību par 
nodarbinātību un karjeras izglītību, vei-
cināt kultūras mantojuma un tradicionā-
lās kultūras saglabāšanu un sociālo risku 
grupu integrāciju.

Katram savas pastalas
Kaut arī simtgades bums jau aiz mugu-
ras, visi, kam piemīt mīlestība pret dabu, 
tautu un kultūru, var to pierādīt. Tautas 
namā "Usma" varēs mācīties izgatavot 
pastalas! Tikšanās – tautas namā “Usma” 
14. martā. 

Melnā piektdiena Usmā
Kam neveicas spēlē, tam veicas mīles-
tībā! Tāpēc piektdien, 13. martā, Usmas 
tautas namā tiks rīkots jautrs ģimeņu 
vakars.

Tās ir tikai dažas no problēmām, kuras jau tā 
smago situāciju tranzīta jomā vēl vairāk padziļina. 
Uz šī fona valdības un FKTK nevēlēšanās iesaistī-
ties banku politikas dēļ radušos tranzīta uzņēmu-
mu problēmu risināšanā, jau ļoti tuvā nākotnē 
var novest pie nozares sabrukuma. Ja tā notiks, 
tas nozīmēs arī Ventspils kā ostas pilsētas beigas.

Kam tas ir izdevīgi? Latvijas valstij? Noteikti 
nē. Ventspils pilsētai? Arī nē. Personai, kuras 
dēļ Ventspils šodien piedzīvo grūtus laikus? 
Iespējams. Taču ventspilniekiem šī  “izdedzi-
nātās zemes taktikai”, kad armija atkāpjoties 
posta pati savu zemi,  nesīs tikai ļaunumu.

Ventspils ostā strādājošo uzņēmumu vadī-
ba dara visu iespējamo pēc iespējas ātrākai 
situācijas atrisināšanai. Uzņēmēji vērsušies 
pēc sankciju piemērošanas skaidrojuma ASV 
Valsts kases Ārvalstu aktīvu kontroles birojā, 
un saņēmuši atbildi, kurā cita starpā norādīts: 
“[ja] kopējais sankcionēto personu daļu skaits 
ir mazāks par 50 procentiem, sabiedrība auto-
mātiski vairs netiek uzskatīta par sankcionētu 
sabiedrību”. Šobrīd nevienā no uzņēmumiem, 
kuros A.Lembergs patiesā labuma guvēja sta-
tusā reģistrēts LR Uzņēmumu reģistrā, viņam 

Linards Gulbis: mēs negribam doties 
uz Īriju, mēs gribam palikt Ventspilī

nepieder 50 % daļas. Gan FKTK, gan bankām 
šis fakts ir zināms, tāpat kā tas, ka šo uzņēmu-
mu daļas jau kopš 2007. gada neatrodas sank-
cionētās personas kontrolē, jo nodotas krimi-
nālprocesa virzītāja ieceltā mantas glabātāja 
pārvaldē un kontrolē. 

Ventspils ostā strādājošo uzņēmumu arod-
biedrības atkārtoti lūdz valsts augstākās amat-
personas nepieļaut tālāku tranzīta nozares uzņē-
mumu iznīcināšanu. Pretējā gadījumā Ventspils 
pilsēta var zaudēt tūkstošiem darba vietu kā 
tranzīta nozarē, tā arī to apkalpojošajā sfērā 
strādājošajiem. 

Ventspils ostā strādā profesionāli cilvēki, un 
visticamāk, ar darba atrašanu citu valstu ostās 
viņiem problēmu nebūtu. Taču mēs negribam 
pamest savu pilsētu, lai dotos uz Roterdamu, 
Antverpeni, Hamburgu vai Īriju. Mēs gribam 
dzīvot un strādāt Ventspilī. Ja valdība to nevē-
las saprast, mums nebūs citas izejas, kā doties 
uz Rīgu, lai plašās protesta akcijās izteiktu 
savu viedokli. Tomēr pagaidām vēl ceram, ka 
FKTK un valdība mūs beidzot sadzirdēs. 

Linards Gulbis,
Ventspils ostā strādājošo uzņēmumu  

arodbiedrību Konsultatīvās padomes vadītājs

Valdības koalīcijai nostrādājot gadu, Ministru prezidents Krišjānis Kariņš to atzīst 
par rīcībspējīgu ķerties klāt nodokļu sistēmas uzlabošanai. Šajā mēnesī no Finanšu 
ministrijas tiek gaidīti pirmie piedāvājumi rīcībai. Premjera paziņojums, ka iedzīvo-
tājiem no izmaiņām nevajag bīties, gluži loģiski raisa satraukumu...

Nodokļos vērienīgas pārmaiņas nav gaidāmas

Savu vērtējumu par topošiem pārkārto-
jumiem lūdzu izteikt Mārtiņu Bondaru no 
«Attīstībai/Par!», Saeimas Budžeta un finanšu 
(nodokļu) komisijas priekšsēdētāju. Finanšu 
ministra un zināmā mērā arī valdības vadītā-
ja parlamentārais «priekšnieks» atļāvās būt 
viegli skeptisks. 

Jūsuprāt, ko nodokļu izmaiņām vajadzē-
tu panākt, bet ko valdība var reāli paveikt?

– Vispirms mums ir jāuzzina koalīcijā pār-
stāvēto politisko spēku redzējums par valsts 
nākotni. Vai mums ir tādi saskares punkti, 
kuros varam par kaut ko vienoties? Patreiz 
notiek izvērtēšanas process, lai mēs to 
saprastu.

 
Hm, samulsinājāt pilnīgi... Tātad koalī-

cija mums joprojām ir kā fabula par gulbi, 
vēzi un līdaku?

– Ja mums nebūs vienošanās, nebūs arī 
uzlabojumu nodokļu politikā. Valdību veido-
jošie spēki ir pietiekami dažādi, lai topošās 
izmaiņas nodokļu politikā nebūtu grandio-
zas. Tieši tāpēc arī premjers neko vērienīgu 
sabiedrībai nesolīja.

 
No tik izvairīgām atbildēm jūtos spiests 

izdarīt secinājumu, ka jums pašam gribē-
tos īstenot daudz ko vairāk...

– Visideālākais būtu panākt pilnīgu vienoša-
nos partiju starpā, bet tādu iespēju – grandio-
ziem risinājumiem – es nesaredzu.

Jā, man gribētos panākt, ka nodokļu ieņē-
mumi, ņemot vērā sabiedrības vēlmes, palie-
linās attiecībā pret iekšzemes kopproduktu. 
Šajā ziņā Latvijai ir ļoti maziņi nodokļi – salīdzi-
not gan ar kaimiņvalstīm, arī Krieviju, gan ar 
citām  Eiropas Savienības dalībvalstīm.

Ko tas mums nozīmē? Mazākas spējas nekā 
citiem finansēt savu veselības aprūpes sistē-
mu, izglītību...

Tātad arī jūs esat solidārs ar veselības 
ministri Ilzi Viņķeli: nodokļi jāceļ?

– Nē, tie ir jāpārskata. Jāsamazina tie, kas ir 
par augstu; jāceļ tie, kas ir acīmredzami zemi.

Tas nozīmē, ka vienā nodokļu grupā 
likmju paaugstinājumam būtu ne tikai 

jānosedz citu samazinājums. Kuri nodokļi, 
jūsuprāt, patlaban ir pārāk zemi?

– Tipiski zemi tie ir saistībā ar videi draudzī-
ga un veselīga dzīvesveida tagadējo nevei-
cināšanu. Mēs nekādi nevaram pieļaut, ka 
Latvija vienā brīdī kļūst par vecu dīzeļdzinē-
ja automašīnu novietni. To mēs pārāk sāpīgi 
izjustu ilgtermiņā.

Vēl uzskatāms piemērs ir mūsu «Attīstībai/
Par!» frakcijas kolēģa Andra Skrides ierosinā-
jums jūtami palielināt akcīzes nodokli cuku-
rotiem dzērieniem. Pēc būtības mēs runājam 
par neveselīgas pārtikas aplikšanu ar nodok-
ļiem, jo sabiedrībai kopumā tās radītās izmak-
sas ir daudz lielākas nekā visi iespējami iegu-
vumi. Cilvēku veselībai radītie zaudējumi ar 
nodokļu politiku ir jākompensē un jāmazina.

Kuri nodokļi savukārt ir pārāk lieli?
Tie, kuri ir pārmērīgi smagi cilvēkiem ar 

maziem ienākumiem. Te ir jautājums par līdz-
svarošanu: kāda tad būtu pareizā likme? Es 
nezinu, jo ir grūti to nomērīt. Taču mums savas 
ekonomikas konkurētspēja ir jāpalielina – arī 
mazinot nodokli no darba algas.

Daudzi cilvēki atbalsta – agrāk viņu vidū 
bija arī eirodeputāts Krišjānis Kariņš – 
pazeminātu PVN likmi pārtikas pamatpro-
duktiem. Piemēram, gaļai, pienam, olām. 
Tagad tāda ir vien «Latvijai raksturīgiem» 
dārzeņiem un augļiem. Vai valdība to vēlas 
ieviest?

 – Latvijai nevajadzētu ieiet tādos nodokļu 
– ne iedzīvotāju vai biznesa ienākumiem, ne 
pievienotai vērtībai – režīmos, kuros ir pārāk 
daudz izņēmumu. 

Tātad pamatotas ir runas par iespēja-
mu mikrouzņēmuma nodokļu režīma 
atcelšanu?

– Ja mikrouzņēmumu izmanto, lai izvairītos 
no pilnas nodokļu nomaksas, tad valstij šāds 
režīms nav vajadzīgs. Ja šis uzņēmējdarbības 
veids tiek izmantots, lai izvairītos no pārlieku 
lielās valsts birokrātijas, tad tas ir saprotami un 
pamatoti. Mums ir šajā ziņā dažas domas, kā 
nošķirt vienus no otriem, bet es neskriešu vil-
cienam pa priekšu. Lai valdība vispirms nāk ar 
savu redzējumu.

Vai jums nav bažas, ka arī šis nodokļu 
sakārtošanas mēģinājums beigsies tikpat 
žēlīgi kā Danas Reiznieces-Ozolas «refor-
ma» iepriekšējā valdībā? Tai bija daudzso-
lošs sākums, beidzot atbrīvojot no aplikša-
nas ar nodokli uzņēmumos atpakaļ iegul-
dīto peļņu. Taču tad valsts kases pildīša-
nas vārdā tika atkal paniski braukts tautas 
makā. Un atstātais «mantojums» ir akcīze 
degvielai, kas šī gada sākumā neizbēgami 
palielināja arī sabiedriskā transporta biļe-
šu cenas. 

– Es ceru, ka tā nebūs. Jo šis nav Saeimas 
vēlēšanu gads.

 
Tātad – kādus mērķus cerat sasniegt?
– Taisnīgāka, videi draudzīgāka, nevienlī-

dzību mazinoša nodokļu sistēma. Par pēdējo 
mums ir lielais jautājums: vai ar nodokļu poli-
tikas izmaiņām vispār var mazināt nevienlīdzī-
bu? Varbūt tomēr tas ir jāpanāk ar pabalstiem. 
Tā ir valdības izšķiršanās, kādā veidā rīkoties, 
kādu risinājumu piedāvāt Saeimai. 

Nobeigumā man tāds «lakmusa papīra» 
jautājums: jūs pats ekonomiskajos uzska-
tos esat labējs vai – tas sen nav lamuvārds 
– kreiss politiķis?

 – Mūsdienu pasaulē tas vairs nav pat īsti 
atšķirams, jo tā savos pamatos ir pavisam 
citādāk uzbūvēta nekā agrāk. Ieņemt labējo 
vai kreiso uzskatu nišu nozīmē palikt iepriek-
šējā gadsimtā.

Vai koalīcijā tiks spriests par lielāku prog-
resivitāti iedzīvotāju ienākuma nodokļa 
likmēs?

– Latvijā šis princips ir ļoti ačgārnā veidā 
panākts. Manuprāt, IIN progresīvā likme var 
palikt. Nē, tai ir jābūt! Taču jābūt arī vesela-
jam saprātam piemērošanā. Lai progresivitā-
te nav netaisnīga – un vienalga, kurā ienāku-
mu grupā. 

Dainis Lemešonoks
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Pirmajā dienā 160 000 
deklarāciju
Lai gan 1. marts bija svētdiena, tās laikā 
elektroniski Valsts ieņēmumu dienesta 
mājas lapā ienākumu deklarācijas par 
pērno gadu iesniedza teju 160 000 cilvē-
ku. VID aicina nesteigties un neradīt lieku 
saspīlējumu, jo deklarācijas var iesniegt 
vēl ilgu laiku.

Puntuļa palīgs – 
partijas biedrs
Kultūras ministrijas parlamentārā sekre-
tāra amatā iecelts ministra Naura Puntuļa 
partijas biedrs no Nacionālās apvienības 
– Ritvars Jansons. Viņš arī turpmāk veiks 
13. Saeimas deputāta pienākumus un 
strādās vairākās komisijās.

Vīriešiem par 14% 
lielākas algas
Latvijā starpība starp vīriešu un sieviešu 
darba samaksu ir 14,1%, liecina Centrālās 
statistikas pārvaldes dati. Vidēji stun-
du darba samaksa bija par 27,6% lielā-
ka vīriešiem nekā sievietēm finanšu un 
apdrošināšanas darbības nozarē, kas ir 
lielākais rādītājs starp nozarēm. Pēdējos 
gados algu atšķirības rādītājs samazinās.

Armija saņem pirmās 
raķešu sistēmas
Latvijas armija saņēmusi pirmās prettan-
ku raķešu sistēmas “Spike”. Pilnā apmē-
rā to saņems līdz 2023. gadam. Līguma 
kopējā cena ir 108 mlj. eiro.

Alimentu nemaksātāju 
skaits aug
Latvijā alimentu nemaksātāju skaits ir 
strauji pieaudzis, un šobrīd uzturlīdzekļus 
nemaksā jau 41 tūkst. cilvēku. Daļa no 
nemaksātājiem ir mazturīgie, kam nav 
iespējas nodrošināt savas atvases, un 
bieži vien pastāvīgu darbu viņi nemek-
lē speciāli. Taču ir daudz arī tādu, kuri ir 
turīgi, taču nemaksā apzināti. Lielākais 
parādnieks ir ar 28 tūkst. eiro parā-
du. Pērn vien kriminālprocess par ali-
mentu nemaksāšanu uzsākts pret 180 
personām. 

Izmanto, lai nopelnītu 
uz citu rēķina
Finanšu ministrija secinājusi, ka pazemi-
nātā pievienotās vērtības nodokļa likme 
augļiem un dārzeņiem nav attaisno-
jusies, un tas devis tikai zaudējumus 
budžetā. Cenas veikalos nav samazinā-
jušās. Ražotāji pārdod par zemāku cenu, 
taču starpnieki ar lielāku maksu uzturēju-
ši līdzšinējo cenu līmeni.

Ventspils pilsētā no 31. marta būs par vienu pasta nodaļu mazāk. Valsts akciju 
sabiedrība “Latvijas Pasts” nolēmusi optimizācijas sakarā likvidēt Ventspils pilsētas 
5. pasta nodaļu un apvienot to ar pilsētas 1. pasta nodaļu, informēja uzņēmuma 
pārstāve Vineta Danielsone.

Pērn Latvijā visvairāk ārvalstu tūristu uzņemti galvaspilsētā Rīgā, kuru apmeklējuši 
75% no visiem ceļotājiem. Kā liecina Centrālās statistikas pārvaldes dati, aiz Rīgas 
kā otrs populārākais galamērķis bijusi Jūrmala (8,9%), Liepāja (2,0%) un Siguldas 
novads (1,9%), bet piektajā vietā ierindojusies Ventspils pilsēta ar 1,4%.

Labdien! Raugoties un klausoties kā Ventspils un jo īpaši paša galvenā ventspilnieka vārds izskan Latvijā, tapa pasaka par muiž-
kungu. Daudziem šis vīriņš noteikti šķitīs pazīstams, taču, kā mēdz teikt spalvas meistari, lai sevi pasargātu no tiesu darbiem, 
visas līdzības ir tikai sakritība. Cerībā, ka "Ventspilnieks.lv" atļausies nopublicēt šo stāstiņu, Andris.

 Ievietot sludinājumus un reklāmu 
laikrakstā “Ventspilnieks.lv”

 Izstrādāt reklāmas dizainu pēc 
klienta vēlmēm

 Sagatavot un publicēt 
reklāmlapas un informatīvās lapas 
laikrakstā “Ventspilnieks.lv”

 Izplatīt reklāmieliktņus kopā ar 
laikrakstu “Ventspilnieks.lv”

 Ievietot reklāmas banneri portālā  
 “Ventspilnieks.lv” 

Par reklāmas un sludinājumu 
izcenojumiem, reklāmas izgatavošanas 

iespējām un izvietošanu laikrakstā 
un portālā “Ventspilnieks.lv”, lūdzu 

sazinieties ar redakciju.

e-pasts: 
redakcija.ventspilnieks@gmail.com

piedāvā:

LASĪTĀJA VĒSTULE

Pasaka par muižkungu
Kādā Kurzemes hercogistē dziļi dziļi mežā 

atradās muižiņa pie ezera. Nekā tāda, kas 
to pamatā atšķirtu no līdzīgām visā karaļval-
stī, taču viss, kas risinājās muižiņā un ap to, 
tomēr nebija gluži tāds kā citur. Jo muižiņā pie 
ezera dzīvoja kāds visnotaļ gudrs, taisnprātīgs 
un vieds vīriņš, kuru gan daudzi neieredzēja 
ne acu galā, bet tas kā jau pie latviešiem – aiz 
tīras baltas skaudības. Tauta gan gadu desmi-
tiem viņu daudzināja pār visiem Latvijas nova-
diem, sak, nav labāka un godīgāka muižkunga 
kā mūsējais.

Bet tad visā karaļvalstī atgadījās ķeza. 
Savēlēja tautieši amatos  visādus dīvainīšus 
– ne tiem saprašana, ka jādzīvo pēc iepriekš 
muižkunga noteiktām norādēm, ne tie zina, 
ka vecākie jāgodā un jābijā, un gudri pado-
mi jāizlūdzas, ne tie pateikties cienīgi prot. 
Patiesības labad jāsaka, ka vienu gan prata – 
tālajā Eiropā izlaistos rakstu ruļļus centās ievē-
rot kā neviens līdz šim, un, kā par nelaimi, 
centās tos kā nez kādu tikumu ievazāt arī her-
cogistē. Tas nu muižkungam pagalam nepa-
tika un viņš kaldināja plānus dienu un nakti, 

kā ar šiem ļaudīm, kas dzīvi nepazīst un savu 
teikšanu grib panākt, tikt galā. Nedaudz muiž-
kungu nomierināja tas, ka vēl joprojām visā 
karaļvalstī visās nozīmīgās vietās bija viņam 
uzticami ļaudis. Pats sevi slavēja, ka ne velti 
visus šos gadus tos barojis, aprūpējis un sar-
gājis. Tagad tas noderēja. Un tomēr. Nemaz 
vairs nebija mierīgi. Neatstāja sajūta, ka pat 
daži savējie vairs nav līdz galam uzticami. Tik 
vien kā uzreiz neiebira makos solītais un daža 
laba ziņu lapa nesmukas lietas par muižkun-
gu uzkricelēja, ar to pietika, lai smagi un ilgi 
būvētā valstība sašķobītos. Grūti tam bija ticēt, 
bet tomēr vajadzēja skatīties patiesībai acīs. 
Un tas, ko muižkungs ieraudzīja, viņu apbēdi-
nāja vēl vairāk. Nu kā tā var – apšaubīt sava 
saimnieka un labvēļa godīgo un tīro dvēse-
li! Nu, paaicināja vīrus no komūnas pārvaldī-
šanas kantorīša ielikt kādu bruģakmeni mui-
žas zemītē, nu un? Uzreiz ar sūri grūti pelnīto 
jāmētājas? Tā taupīgi saimnieki nedara. Un tas 
bruģis tāpat pieder man un nevienam citam. 
Sīkmaņi ar sīku ļaužu dvēselēm, ko no tādiem 
gribēt! Un tad vēl visādi jēgeri, kas pat muiž-
kunga mēlē nerunā, laikam sataisījušies uz 

mūžu sēdēt uz kakla. Nekā! Lai iet pasaulē 
naudu pelnīt un  netraucē te ar liekām runām. 
Viss, kas muižiņā bija iecerēts, uzcelts, pat 
medību tornīši. Tehnika (traktoriņi, siena saga-
tavošanas inventārs, piekabes) sarindota pie 
žoga (kā uz izvešanu, pasarg, dies!). Bet no 
otras puses, ja kāds uzrodas un paģēr to par 
savējo (laiki tādi neizprotami), tad var teikt: 
“Ņemiet, man svešu nevajag! Jau sen jūs 
gaidu, izskatās, ka  nav kārtība jūsu saimnie-
cībā, ja tik tagad ierodaties”’. Vispār būs lieta 
darīta. Žēl, bez šaubām, ka ezeriņa ūdens vairs 
hercogistei nav vajadzīgs, labi bija, vīri sargāja 
gan ūdeni, gan muižiņu pie viena, nu kas šiem 
– galvu pagrozīt pāris reižu vairāk vai lieku 
metru paieties. Un galvenā ūdens iestāde tak 
loni maksāja kā gadam saplānots – akurāti un 
precīzi. Nu, lieliem cilvēkiem jāprot ar cieņu 
pieņemt arī nelielus likteņa  triecienus. Bet ir 
jau ar ko sevi uzmundrināt un priecēt klusībā 
dvēseli. Kurai vēl hercogistei ir tiesības  savas 
naudas zīmes drukāt uz nebēdu?! Kur vēl var 
svinēt Jauno gadu, kad  ienāk prātā? Nekur, 
bez šaubām. Tā tam arī būs būt, kamēr es šajā 
hercogistē valdīšu!

Ventspils – ārvalstu tūristu populārāko 
galamērķu pieciniekā

V 
entspils pilsēta ir soli augstāk jeb 
ceturtajā vietā, ja vērtē populā-
rākās Latvijas iedzīvotāju apme-
šanās vietas. Pērn apmešanās 
vietu ziņā Latvijas iedzīvotāju 

vidū populārākā bijusi Rīga, kur apmetās 
25,1% viesu. Arī te otrajā vietā ir Jūrmala 
ar 9,3% viesu, bet trešā ir Liepāja ar 7,3% 

viesu. Ventspils ieņem ceturto vietu ar 3,3%, 
cieši aiz mūsu pilsētas seko Daugavpils ar 
3,2% un Siguldas novads ar 2,8%.

Kopumā Latvijas viesnīcās un citās tūris-
tu mītnēs pagājušajā gadā viesu pavadīto 
nakšu skaits palielinājies par 2,6% salīdzināju-
mā ar 2018.gadu, sasniedzot 5,51 mlj. nakšu. 
Ārvalstu tūristu segmentā rādītājs pieaudzis 

par 2,9% un bija 3,851 mlj. nakšu, bet Latvijas 
iedzīvotāju vidū vērojams kāpums par 2% un 
bija 1,658 mlj. naktis. Vidējais viesu uzturē-
šanās ilgums tūristu mītnēs pagājušajā gadā 
bija 1,9 naktis.

Kopumā pagājušajā gadā Latvijas tūris-
tu mītnēs apkalpoti 2,853 miljoni viesu, kas 
ir par 1,6% vairāk nekā 2018.gadā. Ārvalstu 
tūristu skaits pieaudzis par 1,1% un bija 1,946 
mlj. tūristi, bet pašmāju tūristu skaits audzis 
par 2,7% un sasniedza 907,4 tūkst. cilvēku.

Visvairāk tūristu bijis no Krievijas un Vācijas, 
attiecīgi 279,4 tūkst. un 243 tūkst. cilvēku. 
Tālu neatpaliek arī lietuvieši (209,5 tūkst), 
seko igauņi, somi un briti. 

Ventspilī būs par vienu pasta 
nodaļu mazāk

Kā 
skaidroja uzņēmumā, šāds 
lēmums pieņemts, izvēr-
tējot pasta pakalpojumu 
izmantošanas tenden-
ces un pasta nodaļu skai-

tu Ventspils pilsētas teritorijā. Lai gan divas 
pasta nodaļas tiks apvienotas vienā, tāpat 
kā līdz šim, Ventspils pilsētas iedzīvotājiem 
arvien būs nodrošināta visa pasta pakalpo-
jumu spektra pieejamība.

Šis reorganizācijas lēmums nozīmē, ka 
Ventspils 5. pasta nodaļas funkcijas pārņems 
tuvumā esošā 1. pasta nodaļa Platajā ielā 8.

30. martā Ventspils 5. pasta nodaļa strādās 
līdz plkst. 11, nodrošinot visu funkciju nodoša-
nu 1. pasta nodaļai. Ventspils 5. pasta nodaļas 
vienīgā darbiniece no 1. aprīļa uzsāks darbu 
citā “Latvijas Pasta” nodaļā, gan neatklājot, 
kurā. No 31. marta 5. pasta nodaļa būs slēgta 
un klientiem būs jādodas uz Plato ielu 8.

Uzņēmums skaidro, ka Ventspils 1. pasta 
nodaļai ir klientiem ērtāks darbalaiks, jo strā-
dā visas darba dienas no plkst. 8 līdz 18.30, 
kā arī sestdienās no plkst. 9 līdz 15, tādējādi 
nodrošinot sūtījumu ērtu saņemšanu strādājo-
šajiem klientiem. Savukārt Ventspils 5. pasta 
nodaļa līdz šim strādāja nepilnu darbdienu ar 
pusdienas pārtraukumu - no plkst. 9 līdz 12.30 
un no plkst. 13.30 līdz 16, bet sestdienās bija 

slēgta, arī tāpēc pakalpojumu racionalizācijai 
pieņemts lēmums par nodaļu apvienošanu.

Ventspilnieki zina, ka galvenajā pasta noda-
ļā Platajā ielā bieži vien veidojas cilvēku 
sastrēgumi un jāgaida garās rindās. Pasts gan 
sola, ka papildu grūtību nebūšot. “Klientu 
apkalpošana katru darba dienu Ventspils 1. 
pasta nodaļā pastāvīgi tiks nodrošināta čet-
rās ar kases sistēmām aprīkotās darbavietās. 
Klientu efektīvākai apkalpošanai pasta noda-
ļas darbalaikā tiks izveidota arī bezmaksas 
sūtījumu izsniegšanai paredzēta speciālā ātrā 
kase, kurā nebūs pieejami citi pakalpojumi, 
bet varēs saņemt vēstuļu korespondences 
sūtījumus un pasta pakas, kam nav nepiecie-
šama muitas nodokļa un pēcmaksas iekasēša-
na,” skaidroja Danielsone.

Viņa turpina: “Ventspils 1.pasta nodaļa ir 
aprīkota ar klientu plūsmas vadības sistēmu 
“In-Out”, kas regulē klientu kustību uz vie-
tas nodaļā un nodrošina iespēju pakalpoju-
miem pieteikties attālināti ar mobilās lietot-
nes starpniecību. Kad klients attālināti pie-
teicies pasta pakalpojumam un izņēmis savu 
kārtas numuru, iespējams redzēt ne tikai kon-
krēto numuru, bet arī pirms klienta šo pakal-
pojumu gaidošo numuru skaitu, rindas virzību 
un prognozi par aptuveno gaidīšanas laiku. Ja 
nepieciešams, kārtas numuru iespējams atlikt 

uz piecām minūtēm vai atcelt. Mobilā lietotne 
klientu informē brīdī, kad rindā pirms viņa atli-
kuši tikai trīs numuri un kad pienācis klienta 
kārtas numurs, attiecīgi norādot arī kasi, kurā 
tiks sniegts pakalpojums.”

Lietotnes iespējams lejupielādēt: iOS - 
https://itunes.apple.com.

Sūtījumus Ventspils 5. pasta nodaļas teri-
torijas klienti turpmāk varēs saņemt 1. pasta 
nodaļā. Sūtījumu saņemšanai ērti var izman-
tot arī līdzšinējai Ventspils 5. pasta noda-
ļai netālu esošo “Circle K” degvielas uzpil-
des staciju Rūpniecības ielā 4. Savukārt citus 
pasta pakalpojumus iespējams saņemt arī 
Ventspils 2. pasta nodaļā Lidotāju ielā 24, jo 
tikai sūtījumu saņemšana ir piesaistīta noteik-
tai teritorijai.

Nepieciešamos pasta pakalpojumus 
Ventspils iedzīvotāji var saņemt arī tieši 
savā dzīvesvietā pie pastnieka, ja ir grūtī-
bas nokļūt uz pasta pakalpojumu sniegšanas 
vietu. Pastnieks klienta dzīvesvietā nodrošina 
naudas pārvedumu un pensijas saņemšanu, 
komunālo un citu rēķinu apmaksu, pastmar-
ku un aplokšņu iegādi, pastkaršu un vēstuļu 
nosūtīšanu, preses izdevumu abonēšanu, sūtī-
jumu piegādes pieteikšanu mājās. 
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"VENTA 2002" 
uzvar papildlaikā
Junioru attīstības hokeja līgā HK "VENTA 
2002" savā laukumā pagarinājumā ar 
5:4 pārspēja "IHS/Prizma". Neizišķirtu 
pamatlaikā izdevās gūt tikai 3 minūtes 
pirms beigām. Uzvaras vārtus pagarinā-
juma 3. minūtē guva Sandis Dārznieks. 
Divi vārti Artūram Krumholcam. "VENTA 
2002" ar 51 punktu 25 spēlēs ir līgas 
līderi. 

Uzvara pirms 1/4 fināla
Pārliecinošu uzvaru Latvijas – Igaunijas 
basketbola līgas spēlē svinēja BK 
"Ventspils", kas savā laukumā ar 96:74 
apspēlēja Igaunijas klubu "AVIS Utilitas 
Rapla". Šī Ventspilij bija laba sagatavo-
šanās pirms FIBA Eiropas kausa 1/4 finā-
la mačiem.

1/4 finālā pret Ozolniekiem
Latvijas Nacionālās 1. līgas čempionā-
ta 1/4 finālā VK "Ventspils" tiksies ar VK 
"Ozolnieki" volejbolistiem. Pirmais mačs 
notiks 14. martā Ozolniekos, bet atbildes 
spēle – 21. martā Pārventā. Ja būs nepie-
ciešama arī trešā spēle, tā notiks dienu 
vēlāk turpat Ventspilī.

Kozlovs atkal iesit, Ventspils 
uzvar
Pirmssezonas pārbaudes spēlē uzva-
ru svinējis FK "Ventspils", kas "Skonto" 
manēžā Rīgā ar 2:0 pārspēja BFC 
"Daugavpils". Ar precīziem sitieniem 
izcēlās rezultatīvais krievu leģionārs 
Jevgēņijs Kozlovs un Kristers Neilands.

"Roņiem" zelts Kaļiņingradā
Krievijas pilsētā Kaļiņingradā notikušajā 
starptautiskajā turnīrā ziemas peldēšanā 
Ventspils kluba "Jūras lauvas" pārstāv-
ji izcīnīja 7 zelta, 7 sudraba un 4 bron-
zas medaļas. Piedalījās 85 peldētāji no 
7 valstīm.

Noskaidro uzvarētājus 
telpu futbolā
Ar "Whatever" komandas uzvaru aiz-
vadīts tautas sporta programmas “Nāc 
un sporto!” turnīrs telpu futbolā. Astoņu 
komandu konkurencē finālā "Whatever" 
ar 1:0 pārspēja FK "Staldze". Mačā par 3. 
vietu "Depo" ar 4:1 uzvarēja "Leģionu".

BK "Ventspils" arī telefonā
Basketbola klubam "Ventspils" tagad 
ir iespējams sekot arī īpašā mobila-
jā aplikācijā. To izstrādājusi kompāni-
ja "FannApps". Aplikācija ļauj redzēt 
jaunākās ziņas, saņemt ziņojumus par 
gaidāmajām spēlēm un skatīt foto un 
video galerijas. Drīzumā varēs aplūkot 
arī spēļu rezultātus, turnīru grafikus, 
detalizētāku spēlētāju statistiku, jaunā-
kos video un pirkt fanu atribūtiku.

SPORTA ĪSZIŅAS

 HK “VENTA2002” AICINA:

Tiekamies 
Ventspils ledus hallē

NĀC ATBALSTI SAVĒJOS!!!
Mūs atbalsta:

 
uz 2019./2020. sezonas LHF 

čempionātu spēlēm
Latvijas bērnu un

jauniešu čempionāts

SESTDIEN – 2020. gada 7. martā

plkst. 15.45

U-13 komandu spēle

HK Venta 2002 – Baltie Vilki

SVĒTDIEN – 2020. gada 8. martā

plkst. 15.00

U-11 komandu spēle

HK Venta 2002 – HS Kurbads

SVĒTDIEN – 2020. gada 8.martā

plkst. 16.45

U-15 komandu spēle

HK Venta 2002 – Talsu NSS/THK

kopumā – Ventspils Piedzīvojumu parku, arī 
šajā objektā plānoti lieli projekti. Piemēram, 
nesen kā Ventspils pilsētas domes Pilsētas 
attīstības komisijas sēdē tika izskatīts jau-
tājums par Piedzīvojumu parka turpmāko 
attīstību un plāniem. Galvenais jautājums 
bija par ideju, kura kādu laiku bija noklu-
susi. Pirms dažiem gadiem Ventspils vērie-
nīgi paziņoja, ka tiks būvēta Latvijā labākā, 
garākā, ātrākā un drošākā rodeļu trase. Plāns 
apstājās, bet tagad atkal atsācies. Nav gan 
vēl skaidrs, kad rodeļu trase varēs priecēt 
parka apmeklētājus, taču diez vai tas notiks 
šovasar. Nepieciešams vēl izbūvēt trasi, tāpat 
arī pacēlāja jautājums ir aktuāls, un daudzi 
citi faktori. 

Un vēl kāds zīmīgs jaunums. To, ka Ventspils 
Piedzīvojumu parka lielo slēpošanas kalnu 
plāno paaugstināt, nebija noslēpums nevie-
nam ventspilniekam. Par to jau runāts iepriek-
šējo gadu laikā. Arī par to, kad un par cik 
varētu paaugstināties kalna virsotne, izska-
nēja dažādas versijas. Nu pašvaldība un tās 
pakļautībā esošā iestāde “Komunālā pārval-
de” šīs spekulācijas ir kliedējusi, paziņojot, ka 
tuvāko desmit gadu laikā kalna virsotne tiks 
paaugstināta par 17 metriem un sasniegs 75 
metru augstumu.

Kā atklāja pašvaldības iestādē “Komunālā 
pārvalde”, šogad turpināsies mākslīgi veidotā 
Ventspils lielā slēpošanas kalna būvniecības 
darbi. Jau šogad te plānots ievest apmēram 40 
000 kubikmetru grunts un zemes materiāla, 
lai turpinātu tā paaugstināšanas procesu. Līdz 
ar kalna paaugstināšanu, parka apsaimnie-
kotāju – Olimpisko centru “Ventspils” – sagai-
da arī vēl viens ieguldījums. Visdrīzāk, esošā 
pacēlāja sistēmai nepieciešama jauna kapa-
citāte, jo pašreizējā sistēma garāku posmu 

Cels, būvēs, attīstīs – jeb kur šogad 
OC “Ventspils” tērēs 4,2 miljonus eiro

kalnā augšup nespējot panest.
Atgriežoties pie Olimpiskā centra “Ventspils” 

budžeta jautājuma, iestāde šogad plāno 
saņemt pašvaldības finansējumu 1,8 mlj. eiro 
apmērā, valsts finansējumu 17 tūkst. eiro 
apmērā, Latvijas Olimpiskās komitejas finan-
sējumu 20 tūkst. eiro apjomā, kā arī Latvijas 
Futbola federācijas finansējumu 7,5 tūkst. eiro 
apmērā.

Olimpiskā centra “Ventspils” pakalpoju-
mus ik gadu saņemot gandrīz viens miljons 
apmeklētāju. Pagājušajā gadā sporta bāzēs 
norisinājās kopumā 181 sporta pasākums un 
16 treniņnometnes. 

SIA “Olimpiskais centrs “Ventspils”” kapi-
tāldaļu turētāji ir Ventspils pilsētas dome ar 
52,68% un Latvijas Olimpiskā komiteja ar 
47,32% kapitāldaļām. 

nevari būt drošs, ka viņam 
nav bijusi saskare ar vīrusu. 
Tādēļ labākais risinājums ir 
nevis ceļot par spīti visam, 
pakļaujot riskam ģimeni, bet 
gan atcelt ceļojumu plānus 
un palikt mājās. 

Arī Ventspils pilsētas paš-
valdība izdevusi īpašu rīkoju-
mu visām Ventspils pilsētas 
skolām un bērnudārziem par 
preventīvi veicamajiem pasākumiem koro-
navīrusa dēļ. Pašvaldība aicina iestādes rīko-
ties tā, kā to norāda valsts iestādes: proti, ja 
skolēns pēdējo 14 dienu laikā bijis ceļojumā 
kādā no vīrusa skartajām valstīm, ir katego-
riski aizliegts bērnam doties uz skolu vai bēr-
nudārzu. Tā laikā bērnam ir jāatrodas mājās, 
jāuzrauga viņa veselības stāvoklis, bet izglītī-
bas iestādei jānodrošina izglītojamā mācību 
process attālināti jeb neklātienē. Tikai pēc 14 
dienu ilgiem novērojumiem, ja nav nekādu 
simptomu, bērns drīkst atsākt mācības klātie-
nē. Tiesa, ar nosacījumu, ja ir saņemta ģime-
nes ārsta izziņa, citādi bez tās skolā vai bēr-
nudārzā tikt nevarēs.

Atcelti arī ieplānotie braucieni ārpus 
Latvijas robežām, īpaši tas attiecas uz brau-
cieniem, kuros plānots apmeklēt koronavī-
rusa skartās teritorijas. Piemēram, Ventspils 
pilsēts 2. pamatskolas un 4. vidusskolas sko-
lēniem bija plānots brauciens uz Itāliju. No 
sportistiem jāmin, ka atcelta sporta skolas 
“Spars” šorttrekistu piedalīšanās pasaules 
čempionātā Dienvidkorejā. Šajā valstī šobrīd 
ir otrs augstākais saslimšanas gadījumu 
skaits aiz Ķīnas, no kurienes vīruss ir cēlies. 
Pašlaik Dienvidkorejā saslimšanas gadījumu 
skaits tuvojas 3 tūkstošiem. 

Domes norādījumu izpildi veic arī citas paš-
valdības iestādes, kurām ikdienā norit darbs 
ar cilvēkiem – piemēram, pasažieru pārvadā-
tājs “Ventspils reiss”, Ventspils bibliotēka un 
tās nodaļas, poliklīnika un citas.

VĪRUSA IZPLATĪBA PASAULĒ
Saskaņā ar SPKC informāciju, kopumā 

pasaulē no 2019. gada 31. decembra līdz 

Arī Ventspilī koronavīrusu 
uztver ļoti nopietni

2020. gada 25. februārim ziņots par 80134 
laboratoriski apstiprinātiem Covid-19 izraisī-
tiem  saslimšanas gadījumiem. 2698 pacien-
ti ar nopietnām blakusslimībām ir miru-
ši. Lielākā daļa gadījumu reģistrēti Ķīnas 
Uhaņas pilsētā. Ziņots arī par gadījumiem 
vairākās citās Ķīnas provincēs, Honkongas 
īpašās pārvaldes apgabalā, Taivānā, Makao 
īpašās pārvaldes reģionā, Taizemē, Japānā, 
ASV, Dienvidkorejā, Singapūrā un Vjetnamā, 
Malaizijā, Austrālijā, Nepālā, Francijā, Kanādā, 
Vācijā, Somijā, Itālijā, Apvienotajā Karalistē, 
Spānijā, Zviedrijā, Beļģijā, Ēģiptē.

PAZĪMES UN INFICĒŠANĀS
Covid-19 izraisītās slimības klīniskās pazī-

mes ietver drudzi, klepu un apgrūtinātu elpo-
šanu ar pneimonijas radioloģiskajām atrad-
nēm. Pacientiem var būt viegla, vidēji smaga 
vai smaga slimība, tostarp smaga pneimoni-
ja, akūts respiratorā distresa sindroms, sepse 
un septisks šoks. Slimība parasti nav nāvējo-
ša, ja inficētajam ir nodrošināta pietiekama 
medīciniska aprūpe un nav kāda cita hronis-
ka saslimšana. 

Situāciju sarežģī tas, ka pirmās divas līdz 
14 dienas pēc inficēšanās slimniekam var 
nebūt simptomu, un arī pēc tam tie var būt 
tik vāji, ka nav lāgā pamanāmi. To skaitā 
var būt, piemēram, nelielas iesnas, apsār-
tums rīkles rajonā vai piesmakusi balss. Šāds 
cilvēks vīrusu var nodot tālāk. Vairākums 
ekspertu uzskata, ka  katra inficētā persona 
vīrusu nodod apmēram 2,5 citiem cilvēkiem, 
un tas nozīmē, ja vīruss uzbrūk ar 60-80% 
ātrumu. 

KO DARĪT CEĻOTĀJIEM?
Valsts operatīvā medicīniskā komisija 

lēma paplašināt Covid – 19 ierobežojo-
šos pasākumus, nosakot papildu valstis 
un teritorijas, no kurām atgriežoties, 
jāveic īpaši piesardzības pasākumi. Par 
tādām noteiktas Ķīna, Dienvidkoreja, 
Irāna, Itālijas Lombardijas un Veneto 
apgabali. Speciālisti iedzīvotājiem iesa-
ka izvērtēt ceļojuma nepieciešamī-
bu uz tām, un ceļojuma laikā ievē-
rot vispārējos profilakses pasākumus, 
kā arī sekot līdzi vietējo varas iestāžu 
norādījumiem.

Savukārt ceļotājiem, kuri atgriežas 
no šīm vietām, jānovēro sava veselī-
ba turpmākās 14 dienas. Parādoties 
saslimšanas simptomiem – paaugstinā-
ta ķermeņa temperatūra, klepus, rīkles 
iekaisums, apgrūtināta elpošana u.c. 

–, jāierobežo kontakti ar ģimenes locekļiem 
un citām personām un nekavējoties jāzva-
na 113. 

KĀ IZVAIRĪTIES NO INFICĒŠANĀS?
SPKC visiem ceļotājiem iesaka izvairīties no 

tuva kontakta ar cilvēkiem, kuri slimo ar akū-
tām elpceļu infekcijām, bieži mazgāt rokas, 
īpaši pēc kontakta ar slimiem cilvēkiem vai 
viņu apkārtējo vidi, izvairīties no neaizsar-
gāta kontakta ar lauksaimniecības vai sav-
vaļas dzīvniekiem, kā arī izvairīties no tirgus 
apmeklējumiem, kur pārdod dzīvus dzīvnie-
kus vai apstrādā dzīvnieku liemeņus.

Vispārīgie ieteikumi infekcijas izplatī-
bas novēršanai ir regulāra roku mazgāša-
na, mutes un deguna aizklāšana klepojot un 
šķaudot, gaļas un olu rūpīga gatavošana un 
izvairīšanās no cieša kontakta ar personām, 
kurām ir elpceļu slimības simptomi. 

ātri, droši un kvalitatīvi pakalpojumi

atbilstoša infrastruktūra

prāmju l īnijas 
no Ventspils

www.nnvt.lv
tālrunis 63607300

Noord Natie 
Ventspils Terminals  – 

daudzfunkcionāls kravu 
pārkraušanas centrs

SIA “Noord Natie Ventspils terminals” 2018. gadā Iedzīvotāju ienākumu nodoklī kopumā 
samaksājusi 279 662,70 eiro. Nekustamā īpašuma nodoklī Ventspils pašvaldībai – 

119 904,15 eiro. 2018.gadā uzņēmums nodrošināja 120 darba vietas.
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šķūnītī būros būkšķinās daudzkrāsainu šķirnes trušu ganām-
pulks, pagalmu piedzied gaiļi, piebuldurē  tītari un šo lauku 
dzīves orķestri ar mēkšķēšanu papildina kazu trio. Idilli kupli-
na pieci kaķi, kas no grauzējiem sargā trušus; nesen iegādāto 
nūtriju skrapsti, mēģinot izgrauzt caurumus būros; un vēžu tikai 
nojaušamā klātbūtne mežmalā izraktajā dzidri avotainajā dīķī. 
Brigita atzīst, ka jaunībā sapņojusi par dzīves vietu, kurai bla-
kus būtu mežs, kaut vai neliels dīķis un “nebūtu kaimiņu, kas 
pāri žogam lūr tavos logos”. 

“Pašai šķiet gandrīz vai neticami, ka “Mūrniekos” tieši tā un 
pat vēl labāk arī ir – jo savā mežā var atrast sēnes, bet pla-
šajā siltumnīcā izaug gan tomāti, gan paprika. Ar vienu pie-
bildi – būs vajadzīgs gadiem ilgs, nenormāli smags darbs un 
daudz naudas, lai to visu savestu iecerētajā kārtībā. Apmēram 
tādā, kādu redzēju kaimiņu novada Laidu pagasta šķirnes trušu 
audzētavā  “Zemturi”, kur savam ganāmpulkam iegādājos pir-
mos sešus garaušus,” Brigita ir apņēmības pilna to darīt kopā 
ar Ventspilī metālapstrādes firmā strādājošo Arni. Viņš nāk no 
kolhozu laikos slavenu   lauksaimnieku dzimtas Ancē un uz pie-
jūras pagastu pārcēlies, kad neveiksmīgas izrādījušās Brigitas 
iepriekšējās laulības. Neveiksmīgas, protams, nosacīti, jo to 
laikā pasaulē nākuši lieliski bērni – dēls Mareks un meita Jogita. 
Marekam tagad darbs pārsvarā uz norvēģu zvejas kuģiem, bet 
Jogita ar ģimeni, kurā Brigitai jau divi mazbērni, apmetusies uz 
dzīvi tepat saredzamos kaimiņos, “Sāmiešu” mājās. 

PIE MĒRĶA VAR NONĀKT EJOT
“Ja tu skaidri zini, ko savā dzīvē gribi sasniegt un apzināti ej 

uz šo mērķi, tu noteikti līdz tam arī nonāksi,”šo atziņu Brigita 
saklausījusi kādā no daudzajiem zināšanu papildināšanas 
semināriem, neilgu laiku  strādājot firmā “Vision Internationale 
People Group”, kas visā pasaulē izplata bioloģiski aktīvus uztu-
ra bagātinātājus. 

“It kā pašsaprotama patiesība, bet, to pārdomājot, rodas 
jautājums: vai es un mēs, latvieši kopumā, pieņemam to ilglai-
cīgai lietošanai jeb  galvenos spēkus tērējam tūlītēju vajadzību 
apmierināšanai? Attiecinot to uz lauksaimniekiem – visu mēr-
ķis ir sasniegt turību, ko cenšamies panākt, ar smagu un neat-
laidīgu darbu audzējot saknes, lopiņus un labību. Un... palie-
kam pusceļā uz pārticību, jo pašu saražoto neprotam izdevī-
gi pārdot, krējumu nosmeļ starpnieki,” Brigita to atcerējusies, 
kopā ar Latvijas trušu audzētājiem piedaloties starptautiskās 
izstādēs Dānijā un Slovēnijā, pat paviršā skatījumā ieraugot, cik 
ļoti tur attīstīta lauksaimnieku kooperācija gan ražošanā, gan 
produkcijas realizācijā.

“Saku to, domājot par priekšdienām, jo pagaidām “Mūrnieku” 
produkcijas apjomi nav lieli, savus šķirnes dzīvnieciņus varu 
pārdot izstādēs un gadatirgos, pēc citiem klienti atbrauc pakaļ 
paši. Bet kopīgās darbošanās efektivitāti jau tagad esmu iepa-
zinusi, biedrībai “Trusis un citi” ar valsts atbalstu organizējot 
braucienus uz izstādēm ārvalstīs, kas individuāli nekad neat-
maksātos,” piemēram, Brigita ar nožēlu atzīst, ka Latvijā ādiņu 
apstrādei nav spējuši apvienoties ne mednieki, ne trušu un citu 
kažokzvēru audzētāji, un tās šim nolūkam jāved uz Lietuvu. Par 
pārspīlētiem un pat liekulīgiem viņa atzīst dzīvnieku aizstāvju 
aicinājumus neizmantot zvērādas apģērba darināšanai. 

“Varbūt ciniski šķitīs atgādināt, bet ir taču skaidrs, ka pār-
skatāmā nākotnē cilvēki neatteiksies no gaļas, tanī skaitā no 
gardās truša miesas izmantošanas pārtikai. Tad kāpēc gan 
būtu jāatsakās no dzīvnieka ādiņu izlietošanas, tādējādi aiz-
taupot nebūt ne mazus resursus mākslīgo kažokādu ražoša-
nai,” Brigita ir pārliecinājusies, ka piemājas lauciņos lietderīgi 
var izmantot arī  garaušu un mājputnu radīto mēslojumu, un 
gadiem to dara savā saimniecībā, iegūstot bagātīgas ražas.  

Kā brālīši trusīši Brigitu apbūra

BEZDARBNIEKA MAIZE GĀJA LABUMĀ
Užavniece atzīst, ka par šīm un obligāto atskaišu birokrātijas 

problēmām aizdomājusies tikai nesen, ar tām tieši saskaro-
ties. Bet ir gatava kādas sabiedriskās vai profesionālās ievirzes 
organizācijas ietvaros iesaistīties to risināšanā, jo “visaptvero-
šā un sīkumainā saimnieciskās darbības kontrole acīm redzami 
samazina pašnodarbinātības un sīko uzņēmumu dzīvotspēju”. 

No mūžībā jau aizgājušā tēva Nikolaja Lodes un mam-
mas Zigras Brigita mantojusi aktīvu attieksmi pret dzīvi, vēl 
padsmitnieces gados sākot strādāt “Rīgas adītāja” Piltenes 
filiāle un vienlaikus mācoties arodskolā šuvējas – motoristes 
specialitātē. 

“Mazpilsētā man agri izveidojās un ātri izputēja ģimene, 
paliekot vienai ar desmit mēnešus veco dēlu. Sāku strādāt 
par šuvēju Ventspilī, pēc tam izmēģināju laimi vairākos pilsē-
tas tirdzniecības uzņēmumos, pa starpām nogaršojot arī bez-
darbnieces maizi. Tikai labu varu teikt par šai grūtajā periodā 
piedāvātajām iespējām apgūt papildus profesijas. Izvēlējos 
zīda apgleznošanu un datu ievadīšanas operatora specialitāti, 
un abas ir lieliski noderējušas turpmākajā dzīvē. It īpaši datu 
ievadīšanas prasmes, kuras palīdz aizpildīt, manuprāt, pārāk 
sīkumaino atskaites dokumentāciju ciltsdarbā ar trušiem. Bet 
zīda apgleznošana notiek līdztekus šūšanai, tamborēšanai un 
adīšanai, ar kuru mēģinu iepriecināt tuviniekus un draugus,” 
Brigita  rāda reljefu, no košām  auduma strēmelēm tamborē-
tu (nevis austu!) grīdas celiņu, mežģīņu sedziņas, apgleznotas 
gaisīga zīda šalles un lakatus – ar tiem viņa mēdz saposties, 
kad “Pagastu dienās” Ventspils brīvdabas muzejā, Vislatvijas 
“Kazu dienās” Talsu novadā vai kādos citos svētkos tiek aici-
nāta parādīt savus eksotiskākos trušu īpatņus vai citus dzīvnie-
kus un pastāstīt par viņu reizēm neiedomājami atraktīvajiem 
izgājieniem. Kā to izdarīt, Brigita nav jāmāca, jo viņai ir dabas 
dots talants, kas savulaik demonstrēts arī uz  Užavas amatier-
teātra skatuves. 

MĀJĀS ARNIS UN “GLĀBĒJZVANS”
Bet kā tad ar div- un četrkājaino mājās palikušo dzīvnieku 

saimi, kamēr viņa kopā ar mīluļiem izglīto un izklaidē publiku 
kādos pasākumos, izbrauc uz gadatirgiem 
vai piedalās sīkdzīvnieku izstādēs ārval-
stīs?  Brigita skaidro, ka “Mūrniekos” mītošo 
ķepaiņu, ausaiņu un spārnaiņu ganāmpulku 
droši var uzticēt laukos augušajam Agrim, 
bet viņa nevaļas brīžos dzīvnieki diennak-
ti iztiek vieni paši, jo barību un ūdeni var 
atstāst arī vairākām ēdienreizēm.

“Avārijas gadījumā iespējams “glābē-
jzvans” uz kaimiņu māju meitai Jogitai, viņa 
zinās, kā tikt galā,” Brigita skaidro, ka šādas 
situācijas mēģinājusi prognozēt, jau uzsākot 
darbu ar trušiem. 

LABĀK MAZĀK, BET LABĀK
“Ar šo dzīvnieku aprūpēšanu mazā skaitā 

esmu pazīstama kopš bērnības. Pirms vei-
dot pamatganāmpulku “Mūrniekos”, izla-
sīju par trušiem teju visu internetā pieeja-
mo un arī drukātos tekstus, kādus vien par 

šo tēmu atradu. Konsultējos 
ar kolēģiem, kuri Latvijā ir 
ļoti zinoši. Sapratu, ka negri-
bu ātru un riskantu peļņu ar 
gaļas šķirnēm. Izlēmu nosacīti 
sekot kādreiz politikā populā-
rajam sauklim ”labāk mazāk, 
bet labāk”. Tas nozīmēja sākt 
šķirnes dzīvnieku pavairošanu 
un šo materiālu piedāvāt klientiem lielāku vai mazāku ganām-
pulku veidošanai viņu mājā. Šādu padomu deva arī Kristīne 
Ziemele Laidu pagastā, no kuras nopirku pirmos burgundiešus, 
kaliforniešus un Lielos  gaišos sudrabotos trušus. 

Man laimējās, ka dzīvniekus nepiemeklēja slimības, ganām-
pulks sekmīgi vairojās, piepērkot jaunus tēvus un papildinot ar 
vēl dažām šķirnēm. Ik pēc kārtējā metiena, tirgus vai izstādes 
dienas skaits mainās, svārstoties vidēji 100 līdz 150 dzīvnie-
ku robežās, jo pamatganāmpulka veidošana ir ļoti rūpīgs un 
ilgstošs darbs piecu līdz astoņu gadu garumā,”Brigita nesāk 
klāstīt šī darba nianses, jo Latvijā sastopamo šķirņu skaits ir 
vairākos desmitos un katrai no tām vajadzīga atšķirīga pieeja 
kopšanas ziņā plus vēl pieredzē balstīta intuīcija, ko var pielī-
dzināt retam talantam. 

MŪŽA MAIZE VETERĀNAM 
“Par to var pasmaidīt kā par lauksaimniekam traucējošu 

sentimentu, bet pie šiem dzīvnieciņiem ar laiku sāku pierast 
tāpat, kā pierod pie suņa, kaķa vai papagaiļa. Tāpēc labi, ka 
mani truši nav jāsūta uz kautuvi, tos sugas turpināšanai aizved 
jaunie saimnieki. Vistālāk – uz Itāliju – ir aizceļojuši  divi mani 
burgundieši, un es ik pa laikam ar bažām iedomājos – nez, 
kā viņam tur siltajās zemēs klājas, jo truši slikti panes karstu-
mu. Savukārt ganāmpulka ciltstēvam plecīgajam Tīringas tru-
sim nedaudz māņticīgi esmu apsolījusi “mūža maizi” atlikušās 
dzīves garumā, jo viņa aizsāktā ganāmpulka vairošana sekmī-
gi turpinās. Pēdējā laika mīļums ir nesen iegādātais skaistulis 
zaķtrusis, no kura arī sagaidu sugas turpināšanu. Trušiem ir trīs 
līdz četri metieni gadā, tāpēc tā īsti nav laika pie jaunuļiem pie-
rast. Par laimi, jo pēc vairākiem mēnešiem no simpātiskajiem 
purniņiem jau  ir grūti šķirties, tie katrai šķirnei ir savādāki, bet 
vienmēr apburoši. Ja kāds netic, lai paņem savās mājās vai dzī-
voklī pundurtrusi – “Mūrniekos”arī tādi ir. Un drīzi vien tas kļūs 
par pilntiesīgu un atraktīvu ģimenes locekli. 

Brigita šaubās, vai no “trušu naudas” tuvākajos gados varēs 
atlicināt mājas remontam un zemes sakopšani, bet neizslēdz, 
ka prātā nāks arī kādas citas peļņas idejas, ieskaitot tūristu 
apmeklējumus. Trīs dabīgie trimmeri divu kazu un āža veidolā 
jau iegādāti krūmāju apauguma likvidēšanai piemājas pļavā, 
lai tur labāk augtu zāle trušu ganāmpulkam. Greznoti ar identi-
fikācijas tetovējumiem abās ausīs, labākie no “Mūrnieku” bara 
tiek posti nākamā mēneša braucienam uz izstādi Saldū. Bet 
nākamgad kārtējais Brigitas trušu uznāciens paredzams Eiropas 
izstādē Austrijā. Neilgi atpakaļ Dobelē viņa līdzīgā pasākumā 
ieguvusi lielo kausu kā labākā vienas šķirnes trušu kolekcijas 
īpašniece, bet trīs citi, mazāki viņai Latvijā un Lietuvā piešķirti 
par labāko savas šķirnes pārstāvju prezentēšanu.  

Brigita atvēcinās, ka ne jau apbalvojumu dēļ viņa te strādā, 
bet gandarījums balsī ir jaušams. 

Ar Agri un mazdēlu Markusu Jāņos.

Brigita ar kārtējās izstādes 
kārtējo varoni.

Brigita (centrā) dēla Mareka izlaidumā kopā ar mammu Zigru (no kreisās) 
meitu Jogitu un māsu Līgu.

No izstādes brīvajā laikā 
Slovēnijas kalnos.
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Kas var būt labāks par svētkiem tieši 
nedēļas nogalē, vai ne? Šogad tā sanā-
cis, ka vispasaules sieviešu diena iekrīt 
tieši brīvdienās! Un šogad Ventspilī ir 
iespējams svētkus nosvinēt arī ārpus 
mājas ne mazāk romantiskā gaisotnē.

S 
estdienas pēcpusdienā plkst. 16 
iesakām aiziet līdz koncertzālei 
“Latvija”, kur ar lielisku prog-
rammu priecēs orķestris “Rīga”. 
Koncertā būs iespēja dzirdēt 

mūziku no filmas “Rīgas sargi”, bet īpašs 
būs “Nameja gredzens” stāsts, jo tajā 
orķestrim pievienosies filmas mūzikas 
autors Rihards Zaļupe, atskaņojot sitam-
instrumentu solo partiju.

Ja tas svētkiem neiet pie sirds, tad plkst. 
21 Kultūras centrā paredzētā Sieviešu die-
nas balle gan. Dejas spēlēs ventspilnieku 
iemīļotā grupa “Roja”, būs visādi pārsteigu-
mi! Biļešu cena: 9 eiro.

Īstajā svētku dienā jācer uz saulainu 
un pavasarīgu laiku. Ventspilnieki pulcē-
sies Dzirnavu laukumā, kur no plkst. 11 arī 
šogad notiks ikgadējā sniegpulkstenīšu stā-
dīšanas talka. Šos pavasara darbus var pār-
vērst par īstiem mīlestības svētkiem, kopī-
gi iestādot savus īpašos ziedu pudurus, par 
kuru skaistumu varēs priecāties nākamajos 
svētkos.

Kad darbi apdarīti un svētku pusdienas 
paēstas, jādodas uz Kultūras centru. Tur 
plkst. 16 būs Sieviešu dienai veltīts koncerts 
“Skaisto melodiju pasaulē”, kurā uzstāsies 
Ventspils jauktais koris “Cantabile”, dažā-
di vietējie dziedātāji, kā arī īpašais viesis – 
pianists Genādijs Griņko. Uzstāsies arī vairā-
ki Ventspils moderno deju kolektīvi. Biļešu 
cena: 2 eiro. 

Lutināsim 
dāmas!Kā dzird, tad mūsu pilsētas domes 

“pozīcija” izlolojusi nodomu atkal reiz 
celt gaismā padomju okupācijas gados 
(1967) pie Atpūtas dārza ieejas Vasarnīcu 
ielā uzstādīto (un izrādās 30 gadus rūpīgi 
glabāto) pieminekli pasaules pirmajam 
kosmonautam Gagarinam, ar to izdaiļojot 
Starptautisko radioastronomijas centru 
Irbenē. 

K 
āds šis piemineklis konkrētajā 
vietā izskatījās, var apskatīt attē-
lā: milzīga bronzas galva (tikai 
galva!), kam abās pusēs no metā-
la caurulēm sametināti, laikam jau 

raķetes simbolizējoši vertikāli objekti. Par 
šo Ventspilij (kā kosmosa lielpilsētai) tik ļoti 
piemēroto pieminekli ventspilnieki sacerē-
ja tādu kā anekdoti, proti, Gagarins patie-
sībā attēlots visā augumā, bet, tā kā apak-
šā vienvienīgas smiltis, rumpis tajās pilnī-
gi nogrimis… Jā, un tai pašā reizē pilsētas 
izpildkomiteja lēma atņemt senākajam un 
tradīcijām bagātākajam Ventspils parkam 
skaisto Atpūtas dārza vārdu un pārdēvēt to 
par “Gagarina parku”. Kā redzams no nese-
nāku gadu desmitu notikumiem, Atpūtas 
dārza vārds pie sirds nav gājis ne vien 
padomjlaika funkcionāriem, bet arī neat-
karīgās Latvijas Ventspils pilsētas domei, 
jo Atpūtas dārza atjaunoto nosaukumu ātri 
vien nomainīja “Bērnu pilsētiņa”.

Lūk, ja uz lietām, notikumiem, faktiem un 
tendencēm palūkojas, tā sacīt, filozofiski un 
analītiski, tad uzplaiksnī savādas paralēles. 
Padomju okupācijas gados, it īpaši pirmajās 
pēckara desmitgadēs, pilsētas izpildkomite-

Piemiņa. Piemineklis. Ko īsti pieminēt?

tists kuplās treniņbiksēs. “Skverā” starp 
Ļeņina un Marksa (tagad Kuldīgas un Ganību) 
ielām pionieris parādes formā pūta tauri. 
Tagadējā Dzirnavu laukumā (tolaik Pionieru 
skvērs) pilsētas goda plāksnes priekšā pio-
nieris turēja saujā miera balodi. Pie 1974. 
gadā uzceltā tilta uzstādīja varen musku-
ļotu airētāju. Un tie nebūt nav visi: vecākā 
paaudze, iespējams, atceras modro ģipša 
robežsargu ar ne mazāk 
modro ģipša suni Raiņa ielas 
(Sarkanmuižas dambja) galā 
un atlētisko sportisti plīvo-
jošās bikšelēs apstādījumos 
pie stadiona? Diemžēl šo 
attēlu “Ventspilnieks.lv” rīcī-
bā nav.

Jau tolaik absolūtais vai-
rums ventspilnieku šo 
“mākslu” uztvēra kā bezgau-
mību un pilsētas izķēmoša-
nu. Mūsdienu cilvēks teiktu 
to pašu. Tagad Ventspilī nav 
ģipša pionieru un sportistu, 
bet ir stiklplasta govis. Nevis 
baltas, bet ļoti krāsainas, 
papildinātas ar dažādiem 
aksesuāriem. Govs – ļoti pie-
mērots tēls piejūras pilsētai, 
vai ne? Arī šīm “skulpturām” 
pilsētas nauda nav tikusi tau-

ja visciešākajā saziņā ar kompartijas pilsētas 
komiteju citu pēc cita slēja augšā pieminek-
ļus, kuros iemūžinātajām personām nebija 
ne vismazākā sakara ar šo pilsētu (vienīgais 
izņēmums – piemineklis 1905. gada revolū-
cijas līderiem Ventspilī). Protams, bez “ļeņi-
nekļiem” un “staļinekļiem” nedrīkstēja palikt 
neviena pilsēta, lai kur tā arī neatrastos. 
Tad uzradās sarkanās armijas komandiera 
(Latvijas brīvības cīņu dalībnieku ienaidnie-
ka) Jāņa Fabriciusa granīta tēls; arī Pils iela 
zaudēja savu vārdu un pārtapa “Fabriciusa 
ielā”. Pie kinoteātra “Venta” (Pārventā) nez 
kādā sakarā uzslēja Imanta Sudmaļa (1941. 
g. 14. jūnija deportāciju aktīva dalībnieka, 
vēlāk terorista) krūšutēlu, ko vēlāk pārvieto-
ja uz laukumiņu pie 4. vidusskolas. Pārējās 
vietas pilsētā, kur vien varēja ko uzstādīt, 
ātri vien aizpildīja “idejiski pamatotas māk-
slinieciskas skulpturas” – tā tās dēvētas pagā-
jušā gadsimta 50. gadu avīzēs – no ģipša. Te 
nu pilsētas “izdaiļotāji” patiešām izvērsās, 
acīmredzot, šādam nolūkam līdzekļi un baltā 
krāsa netapa taupīta. Baltināto pionieru, 
sportistu, darbarūķu un zaldātu tēli bija visur. 
Ir saglabājušies daži attēli; varētu teikt, par 
biedinājumu nākamajām paaudzēm, kaut 
gan… kas zina, varbūt kas līdzīgs varētu atkal 
nākt (vai jau ir nācis) modē?

Pie tālaika Pionieru nama (Skolēnu 
Jaunrades nams) braši soļoja pionieris–spor-

pīta. Par gaumi labāk nerunāt, tā palikusi 50. 
gadu ģipšu līmenī.

Vēlreiz atgriežoties pie Gagarina galvas, 
gribas jautāt – ko mēs, ventspilnieki, ar šo 
pieminekli pieminēsim? Citas (un Latvijai ne 
sevišķi draudzīgas) valsts pilsoni? Kāpēc? Ja 
runa par kosmosa pētniecību (un Ventspils 
lomu tajā), varbūt vērts padomāt par Nīlu 
Ārmstrongu un Edvinu Oldrinu? Galu galā, 

AS “BALTIC COAL TERMINAL”

Dzintaru iela 39b, Ventspils

+371 63634000

info@balt iccoal.com

AS “BALTIC COAL TERMINAL” 
Vienīgais specializētais slēgtā tipa 
ogļu pārkraušanas termināls Eiropā

Vismodernākās videi draudzīgas 
ogļu pārkraušanas tehnoloģijas

Pilna spektra ogļu 
pārkaušanas pakalpojumi

AS “Baltic Coal Terminal” 2018. gadā Ventspils pašvaldības budžetā Iedzīvotāju ienākumu 
nodoklī samaksājusi 211 936  eiro. Nekustamā īpašuma nodoklī – 124 388  eiro.

pirmais solis uz Mēness nav mazāk nozī-
mīgs par vienu stundu zemajā orbītā ap 
Zemi… 
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AUNS
Brīžiem strādāsi, pat galvu nepaceļot, bet mierini sevi ar 
domu, ka rezultāti būs. Var pavērties citas iespējas, rasties 

jauni, izdevīgi kontakti vai vilinošas karjeras iespējas. Paļaujies gan tikai 
uz saviem spēkiem, nevis uz citu solījumiem. Brīvajā laikā atslodzei 
apmeklē kādu ballīti un pēc tam mierīgi atpūties.

VĒRSIS
Analizēsi situācijas privātajā dzīvē un prātosi, vai viss tiešām 
ir tā, kā tu vēlies. Brīvajiem ļaudīm sirdī klusas simpātijas, 

bet pāriem vajadzētu padomāt, kā varat viens otru pārsteigt un ieprie-
cināt. Darbā lieliskas izaugsmes iespējas, interesanti projekti var saistī-
ties ar ārzemju tēmu.

DVĪŅI
Profesionālajā jomā neturieties pie iegūtā, bet orientējieties 
uz augstākiem sasniegumiem. Būsi pilns enerģijas un uz rado-

šā viļņa. Iespējami jauni kontakti, komandējums vai pieredzes apmaiņas 
brauciens. Privātajā dzīvē gan varbūt viss nebūs tik gludi, bet nedrīkst 
neko darīt vai sarunāt ātrumā.

VĒZIS
Brīvdienās izej sabiedrībā – satiksi labus cilvēkus, būs patīka-
mas tikšanās ar draugiem, iespējams, kādam uzšķiļas simpā-

tiju dzirkstis. Tomēr vairāk vajag iesaistīties pasākumos, kas sniedz taus-
tāmu rezultātu, un kuros var iegūt jaunus sadarbības partnerus. Mazliet 
domīgs noskaņojums sirdslietās.

LAUVA
Nedēļas nogalē noteikti pievērsies mājas dzīvei, saimnie-
cības darbiem un apčubini savus mīļos cilvēkus. Iespējams, 

dienu steigā tam nav sanācis laika, un viņi ir mazliet apbizojušies. Visu 
var labot ar mīļumu un kopīgiem darbiem vai izklaidēm. Jaunajā darba 
nedēļā sekmīgi risināsi lietišķās sarunas. 

 
JAUNAVA
Tev ir augstas darba spējas un analītisks prāts un tas palīdzēs 
tikt galā arī ar sarežģītiem darba pienākumiem. Nekautrējies 

pieteikt savu kandidatūru uz augstāku amatu vai apdomāt ideju par 
ģimenes biznesu. Privātajā dzīvē daudz mīlestības un daudz romantis-
ku piedzīvojumu.

SVARI
Nedēļas nogalē dažādi saimnieciskie darbi mājās un komuni-
kācija ar tuviniekiem. Vari pārkārtot interjeru un sarīkot kārtī-

gu brīvdienu ballīti radiem un draugiem. Sirdslietās jāsargās no pārstei-
dzības un sīkiem, sadzīviskiem strīdiņiem, bet jaunās nedēļas vidū ar 
pilnu sparu jāķeras pie jauniem projektiem.

SKORPIONS
Kopā ar mīļoto varat nodoties nesteidzīgai dzīves baudīšanai. 
Pavasara vēsmas atmodinās tevī romantiķi. Protams, darba un 

biznesa tēmas arī nekur nepaliks. Darba nedēļā būs liela skriešana un 
daudz pienākumu. Tikai necenties par katru cenu pierādīt savu taisnību, 
tas novedīs pie nevajadzīgiem strīdiem. 

STRĒLNIEKS
Diezgan ražīgs peļņas laiks. Nopelnītos līdzekļus vislabāk 
ieguldīt biznesa attīstībā vai izglītībā. Jaunas zināšanas node-

rēs profesionālajā virzībā. Darba dienas skries kā vāveres ritenis. Ja esi 
daudz strādājis, tad vajag arī atpūsties. Brīvdienas velti sev, tīkamam 
hobijam vai nekā nedarīšanai.

  
MEŽĀZIS
Ļoti interesants laika periods. Privātajā dzīvē iespējamas lie-
las kaislības pozitīvā nozīmē. Ļaujies dzīves jaukajiem brīžiem, 

tie paliks atmiņā ilgi. Ja tev šobrīd nav otrās pusītes, varbūt iepazīsies ar 
jauku, simpātisku cilvēku. Iekšējās sajūtas rosinās dzīvē kaut ko mainīt, 
lai būtu vēl labāk.

ŪDENSVĪRS
Saņemsi daudz informācijas, bet tās lielajā plūsmā ātri atradīsi 
nepieciešamo. Labs laiks peļņai – nebīsties no netradicionāliem 

risinājumiem un idejām, par kurām citi brīnās. Ja privātajā dzīvē tevi 
kaut kas neapmierina, pacenties mainīt situāciju, pavadot vairāk laika 
kopā ar savu otro pusīti. 

ZIVIS
Iesaisties sabiedriskās aktivitātēs vai labdarības pasākumos. 
Ja šobrīd esi sirdī brīvs, tieši pasākumu laikā iespējama iepa-

zīšanās, kam var sekot tālejošs turpinājums. Piemērots periods kopdzī-
ves veidošanai, bet pāriem – ģimenes tradīciju spodrināšanai. Darbā 
daudz emociju, neņem visu tuvu pie sirds.
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Puisēns jautā tēvam: 
- Kā radās cilvēki? 
Tēvs: 
- Reiz dzīvoja Ieva un Ādams. 
viņiem piedzima bērni, pēc tam 
bērnu bērni un tā tālāk. 
Puisēns aizskrien pie mammas: 
- Mammu, kā radās cilvēki? 
Mamma: 
- Mēs visi kādreiz bijām pērtiķi, 
bet evolūcijas ceļā kļuvām par cil-
vēkiem. 
Puisēns atkal skrien pie tēva: 
- Tu man meloji! Mamma man 
izstāstīja visu patiesību! 
Tēvs: 
- Nē, mamma tikai runā-
ja par savu ģimenes pusi.

Pacients ārstam žēlojas par 
potences pazemināšanos.
Ārsts jautā:
- Vai sen jau esat pazīs-
tams ar sievu?
- No bērnības. Atceros, kad to vēl 
šūpoju uz rokām, un viņai tā patika 
plikšķināt pa manu pliko galvvidu...

Uz cilvēkiem, kuri izjūt dažādu 
veidu bailes, pelna psihologi. Uz 
tiem, kuri neizjūt – traumatologi.

Uz ielas stāv divi ubagi. Viens sauc: 
– Palīdziet nabaga ebrejam! 
Otrs pielicis plakātu 
„Palīdziet invalīdam afgāņu kara 
veterānam!” 
Garāmgājēji atsaucas tikai uz otra 
aicinājumu. 
Daļa to dara demonstratīvi, lai 
nebūtu jādod ebrejam. 

Viens garāmgājējs līdzjūtīgi ebre-
jam iesaka: 
– Tu taču arī varēji sevi uzdot par 
invalīdu un kara veterānu! 
Kad līdzjutējs, ziedojis monētu 
ebrejam, attālinās, ebrejs čukst 
„veterānam”: 
– Moiša, vai dzirdēji? Mums 
grib mācīt komerciju.

Tūrists pie Lohnesa ezera vaicā 
gidam: 
– Sakiet, lūdzu, kad parasti bries-
monis parādās uz ezera virsmas? 
– Parasti pēc piektās glāzītes…

Mīlnieku pāris pēc laba seksa guļ 
gultā. Sieviete sapņainā balsī saka: 
“Padomā, mīļais – kādreiz mēs 
aprecēsimies...” 
Vīrietis, izpūšot cigaretes dūmus, 
garlaicīgi atbild: 
“Un Tu vēl ceri, ka kāds 
mūs gribēs precēt?”

– Atpūtas namiem esmu parā-
dā par skaistākajām dienām savā 
mūžā. 
– Bet tu taču nevienu reizi tur neesi 
bijis! 
– Toties uz turieni katru 
gadu brauc mana sieva.

Īsts džentlmenis zina, kā jāpa-
dod roka dāmai, kura kāpj 
ārā no pagraba ar kartupe-
ļu maisu uz pleciem.

– Jaunkundz, varbūt ienāksiet pie 
manis uz kafijas tasi? Gribu parādīt 
jums savas guļamistabas griestus…

– Kaut kas traks! Manā gultā guļ 
suns! 
– Nav ko brīnīties. Tādā auk-
stumā mēs nodrošinām vie-
siem iesildītas gultas.

Trakonamā tikpat kā vairs nav 
Napoleonu un Čingishanu. 
Jaunās paaudzes psihie nezi-
na, kas tie tādi ir!

Vīrs ierodas darbā ar zilu 
aci. Kolēģi jautā:
- Kas noticis?
- Aizstāvēju mīļoto meiteni!
- Malacis! Cik tad uzbrucēju bija?
- Divi! Sieva un sievasmāte!

Vīrs sievai:
– Pasaki man ko tādu, lai vienlaikus 
es būtu gan priecīgs, gan bēdīgs!
– Ledusskapī ir aliņš! Tikai 
tas ir bezalkoholiskais…

– Veselībai ārsts man ieteica turp-
māk ēst tikai jūras veltes… Paņēmu 
sivēnu un iemetu jūrā, lai peld!

Pēc zaudētas cīņas trene-
ris mierina bokseri:
- Nekas, ka zaudēji! Toties trešajā 
raundā tu viņu pamatīgi nobiedēji!
- Vai tad?
- Jā! Viņš domāja, ka ir tevi nositis!

Mazais dēls jautā tēvam: 
- Tēt, kāpēc līgavainis un līgava 
sadodas rokās, dodoties laulāties? 
- Tāda ieraža, dēliņ. Arī bok-
seri pirms raunda paspiež 
viens otram roku.

NO IEDZĪVOTĀJU JAUTĀJUMIEM OFICIĀLAJĀ PORTĀLĀ VENTSPILS.LV:

Cilvēku skaits, kuri apmeklētu Zupas virtuvi, patiesībā būtu ievērojami lielāks, ja nebūtu jākārto formalitātes, visa 
tā papīra būšana. Ja uz Zupas virtuvi varētu iet jebkurš trūcīgais, izstāvēt rindu un saņemt ēdienu, tas daudziem 
būtu ļoti liels atspaids. Varbūt tomēr varētu iztikt bez visām tām formalitātēm?

NO VENTSPILS PILSĒTAS SOCIĀLĀ DIENESTA ATBILDES:

Zupas virtuves pakalpojumi, kurus nodrošina nevalstiskās organizācijas, Ventspils pilsētā tiek finansēti no pašvaldības 
budžeta līdzekļiem. Zupas virtuves pakalpojums ir sociāls pakalpojums. Valstī sociālo palīdzību un sociālos pakalpoju-
mu piešķiršanas regulē Sociālo pakalpojumu un sociālās palīdzības likums. Likumā ir noteikti sociālā atbalsta snieg-
šanas pamatprincipi un tie ir: sociālā palīdzība klientam tiek sniegta, pamatojoties uz viņa materiālo resursu — ienā-
kumu un īpašuma novērtējumu, individuāli paredzot katra klienta līdzdarbību ar mērķi uzlabot savu sociālo situāciju; 
sociālie pakalpojumi tiek sniegti, tikai pamatojoties uz sociālā darba speciālista veiktu personas individuālo vaja-
dzību un resursu novērtējumu. (..)

REDAKCIJAS PIEBILDE:

Politiskā un ierēdniecības darba klasika liecina: ja ļoti negribas atrisināt kādu jautājumu, tad jānodibina “darba 
grupa”. Nedaudz pārfrāzējot: ja nu galīgi negribas risināt kādu jautājumu, tad vajag paslēpties aiz kodeksu, 
likumu un normatīvo dokumentu ķīpām. Un tad jau, kas zina, varēs vispār noņemt Zupas virtuves problēmu no 
dienaskārtības. Jo vairāk papīru būs nepieciešams, lai saņemtu dienišķo zupiņu, jo mazāk būs gribētāji “izstai-
gāt” garo papīru ceļu...



ОВЕН
В какие-то моменты вы будете интенсивно работать, не подни-
мая головы, но успокаивайте себя мыслью о том, что ваша рабо-
та будет оценена. Могут появиться новые возможности, выгод-

ные контакты или волнительные карьерные возможности. Полагайтесь 
только на свои силы, а не на обещания других. В свободное время посети-
те какой-то праздник и после этого спокойно отдохните. 

ТЕЛЕЦ
Проанализируйте ситуации в личной жизни и подумайте, идёт 
ли всё так, как вам надо. У свободных представителей знака в 

сердце появится симпатия, а парам стоит подумать, как можно друг друга 
удивить и обрадовать. На работе возможности повышения, интересные 
проекты могут быть связаны с зарубежной темой.

БЛИЗНЕЦЫ
В профессиональной области не останавливайтесь на достиг-
нутом, а ориентируйтесь на более высокие достижения. Будете 
полны энергии и креативных идей. Возможны новые контакты, 

командировка или поездка по обмену опытом. В личной жизни, возможно, 
не всё будет так гладко, как хотелось бы, но лучше все обсудить.

РАК
В выходные стоит выйти в общество – вы встретите хороших 
людей, будут приятные встречи с друзьями, возможно, у кого-

то зажжётся искра симпатии. Также рекомендуется участвовать в различ-
ных мероприятиях, которые дадут вам ощутимые результаты: вы сможете 
встретить новых деловых партнёров. В сердечных делах наступит пора 
размышлений.

ЛЕВ
В конце недели посвятите себя домашней жизни, хозяйствен-
ным делам и уделите внимание близким. Возможно, в кругово-
роте дней вы о них несколько позабыли, и они могли немного 

на вас обидеться. Всё можно исправить любовью и совместно проведен-
ным временем. На новой рабочей неделе удачно будете решать деловые 
вопросы.

ДЕВА
Вы обладаете прекрасным аналитическим мышлением, и это 
поможет вам разобраться со сложными рабочими обязанностя-
ми. Не стесняйтесь выдвигать свою кандидатуру на более высо-

кую должность или подумайте над тем, чтобы создать семейный бизнес. В 
личной жизни много любви и романтических приключений.

ВЕСЫ
В конце недели вас ждут хозяйственные хлопоты и коммуни-
кация с близкими. Можете поменять интерьер и устроить вече-
ринку для близких и друзей. В сердечных делах остерегайтесь 

маленьких бытовых ссор, но на новой рабочей неделе с полной отдачей 
беритесь за новые проекты.

СКОРПИОН
Можете наслаждаться жизнью вместе с любимым человеком. 
Весенняя пора разбудит в вас романтика. Конечно, рабочие темы 
и бизнес никуда не денутся. На текущей неделе вас ожидает мно-

жество обязанностей. Только не пытайтесь во всем доказать свою правоту, 
это может привести к совсем ненужным ссорам. 

СТРЕЛЕЦ
Урожайное время для доходов. Заработанные средства 
лучше всего вложить в развитие бизнеса или образование. 
Новые знания пригодятся в профессиональной деятельности. 

Рабочие дни пролетят очень быстро. Если вы много работали, то так же 
нужно и отдохнуть. Выходные посвятите себе, своему хобби или просто 
побездельничайте. 
  

КОЗЕРОГ
Очень интересный период времени. В личной жизни, возмож-
но, будет много страсти. Предайтесь радостным моментам в 
вашей жизни, они останутся в вашей памяти надолго. Если на 

данный момент у вас нет второй половинки, возможно, познакомитесь с 
веселым и симпатичным человеком. Внутренний голос вам подсказывает, 
что что-то нужно поменять в жизни, чтобы было ещё лучше.

ВОДОЛЕЙ
Получите много информации, но в этом большом потоке вам 
придётся искать самое необходимое. Хорошее врем для зара-
ботков, не стоит бояться нетрадиционных решений или идей, 

которые удивляют других. Если в вашей жизни вас что-то не устраива-
ет, старайтесь менять ситуацию и больше времени проводите со второй 
половинкой. 

РЫБЫ
Участвуйте в общественных или благотворительных меропри-
ятиях. Если в данный момент ваше сердце свободно, то во 

время этих мероприятий у вас, возможно, состоится знакомство с челове-
ком, с которым вас ожидает совместное будущее. Подходящее время для 
того, чтобы начать жить вместе, а парам – поддерживать семейные тради-
ции. На работе – много эмоций, не принимайте всё близко к сердцу.
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Один психиатр рассказывает второму: 
- А знаешь, ко мне год назад поступил пациент, который 
считает себя лошадью. 
- И как ты его вылечил? 
-А зачем, я на нём на работу езжу!

- Возраст это всего лишь цифра. Она не определяет ум 
человека и его взгляды на жизнь. Всё зависит не от прожи-
тых лет, а от пережитых обстоятельств в жизни. 
- Молодой человек, либо паспорт показывай-
те, либо кладите сигареты на место.

- Что такое cекc? 
- Это хобби, от которого ты получаешь самое большое удо-
вольствие. 
- Во блин, всю жизнь марки собирал и даже 
не подозревал, что занимаюсь cекcом...

- Любимая моя, – шепнул он с обожанием, – это правда, 
что я у тебя первый мужчина? 
- Конечно, первый, – недовольно ответила она. 
– Я только не понимаю, почему вы, мужики, все, 
как один, задаете этот дурацкий вопрос?

Приезжает муж с командировки. Смотрит-на балконе у 
него мужик в трусах стоит. Он подходит к мужику и спра-
шивает: 
- Ты что тут делаешь? – тихим и спокойным голосом. 
- Я тут на парашюте летел и случайно на ваш балкон при-
землился. Извините. 
- Да ничего. Я уже ничему не удивляюсь. В про-
шлый раз у меня в туалете геолог нефть искал.

- Аркаша, Миша, Роза и Сёма рассказывают друг другу о 
том, кем они мечтают стать, когда вырастут. 
- Я хочу стать известным одесским адвокатом, – заявляет 
Аркаша, чтобы защищать моих бедных соотечественников. 
- А я хочу быть членом Верховной Рады, – говорит Миша, 
– чтобы издавать законы, которые помогут моим бедным 
соотечественникам. 
- Я хочу быть врачом, – признаётся Роза, – и лечить моих 
бедных соотечественников. 
- А ты, Сёма? Кем ты хочешь быть? – спрашивает Аркаша. 
- Я таки хочу быть бедным соотечественником.

- Да не напивался я специально! 
Просто покупку обмыл. 
- И что же ты купил? 
- Как что? Бутылку водки.

Отец моет посуду, маленький сын спрашивает: 
- Папа, а сколько уже лет ты работаешь у мамы?

Следователь втолкнул Буратино в камеру и захлопнул 
дверь. 
- Ну, вот я и посадил дерево!

- Здравствуйте, это операция «Трезвый водитель» 
- Вот трезвых и тормозите! Я-то тут причём??

МарьВанна распинается перед пятым «В»: 
- Какое это время: «он убирает, она убирает, ты убира-
ешь...»? 
Вовочка, задумчиво: 
- Должно быть – предпраздничное.

В частной клинике: – Доктор, я не понимаю, как так произо-
шло, что я болела на протяжении 11-ти лет, а тут вдруг раз 
и выздоровела?! 
- Ну понимаете. Ваш муж потерял бизнес 
– И? На что вы намекаете?! У него достаточно накопле-
ний!! 
- Секундочку! А давайте я повниматель-
нее посмотрю ваши последние анализы

Решили родители заняться cекcом, а так как квартира 
однокомнатная, то придется ждать пока Вовочка уснет. 
Отец говорит матери: 
- Hу, давай! 
- Рано еще! Вова, ты спишь? 
В ответ тишина. Через полчаса: 
- Давай! 
- Рано, не спит ребенок! 
- Да спит он, смотри: 
«Вова, принеси стакан воды». 
Тишина. 
- Hу тогда давай.... 
И понеслась у них. Часа через два голос у кровати: 
- Hу сколько мне воду-то держать?

АНЕКДОТЫ

ИЗ ВОПРОСОВ ЖИТЕЛЕЙ НА ОФИЦИАЛЬНОМ ПОРТАЛЕ VENTSPILS.LV:
Число людей, которые посещали бы суповую кухню, в действительности было бы значительно больше, если бы не 
было так много формальностей, всей этой бумажной волокиты.  Если бы в суповую кухню мог прийти любой нужда-
ющийся человек, выстоять очередь и получить еду, то для многих это было бы большим подспорьем.  Может быть, 
всё таки можно как-то обойтись без всех этих формальностей? 

ИЗ ОТВЕТА СОЦИАЛЬНОЙ СЛУЖБЫ ГОРОДА ВЕНТСПИЛСА: 
Услуги суповой кухни, которые обеспечивают негосударственные организации, в городе Вентспилсе финансиру-
ются из средств бюджета самоуправления. Услуга суповой кухни – это социальная услуга. В государстве предо-
ставление социальной помощи и социальных услуг регулирует Закон о социальных услугах и социальной помо-
щи. В законе установлены основные принципы оказания социальной поддержки, и они заключаются в следующем: 
социальная помощь оказывается клиенту на основании оценки его материальных ресурсов -   доходов и имуще-
ства, предусматривающей также сотрудничество каждого клиента с целью улучшить свою социальную ситуацию; 
Социальные услуги оказываются только на основании оценки индивидуальных нужд и ресурсов лица, произведен-
ной специалистом по социальной работе. (..)

ПРИМЕЧАНИЕ РЕДАКЦИИ:
Классика политической работы и работы чиновничества свидетельствует: если очень не хочется решать какой-ни-
будь вопрос, то нужно создать «рабочую группу».  Немного перефразируя: если ну совсем не хочется решать 
какой-нибудь вопрос, то нужно спрятаться за кипами кодексов, законов и нормативных документов. И тогда, кто 
знает, можно будет вообще снять проблему суповой кухни с повестки дня. Чем больше бумаг будет нужно, чтобы 
получить повседневный супчик, тем меньше будет желающих «пройти» длинный бумажный путь…
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зунов; царапанье недавно приобретенных нутрий, пытающих-
ся прогрызть дыры в клетках; и только предугадываемое при-
сутствие раков в выкопанном чистом ключистом пруду. Бригита 
признаёт, что в молодости мечтала о месте жительства, где 
рядом был бы лес, пусть хоть небольшой пруд и «не было бы 
соседей, которые через забор заглядывают в твои окна». 

«Самой кажется почти невероятным, что в «Мурниеки» 
именно так и есть, и даже ещё лучше – потому что в своём 
лесу можно найти грибы, а в большой теплице выращиваются 
и помидоры, и перцы.  С одной оговоркой – нужен будет дол-
гий, очень тяжелый труд и много денег, чтобы всё это привести 
в надлежащий вид. Примерно такой, какой я видела в сосед-
нем крае в Лайдской волости, в питомнике по выращиванию 
племенных кроликов «Земтури», где для своего стада приоб-
рела первых шесть длинноухих», – Бригита полна решимо-
сти делать это вместе с Арнисом, работающим в Вентспилсе 
на фирме по металлообработке. Он происходит из извест-
ной в Анце во времена колхозов семьи хуторян и переехал 
в приморскую волость, когда неудачным оказался предыду-
щий брак Бригиты. Неудачным, конечно, условно, потому что 
в то время на свет появились двое прекрасных детей – сын 
Марекс и дочь Йогита. Марекс сейчас в основном работает на 
норвежских рыболовных судах, а Йогита с семьёй, в которой 
у Бригита уже двое внуков, живёт здесь же, по соседству, на 
хуторе «Самиеши».    

ЦЕЛИ МОЖНО ДОСТИЧЬ, ЕСЛИ ИДТИ К НЕЙ 
«Если ты чётко знаешь, чего в своей жизни хочешь достичь, 

и сознательно идёшь к этой цели, ты обязательно к ней при-
дёшь», – это умозаключение она услышала на одном из семи-
наров по повышению квалификации, когда недолгое время 
работала в фирме “Vision Internationale People Group”, которая 
по всему миру распространяет биологически активные пище-
вые добавки.   

«Вроде как само собой разумеющаяся истина, но, обдумав 
её, возникает вопрос: принимаю ли её я и мы, латыши в целом, 
для длительного использования, или главные силы тратим для 
удовлетворения сиюминутных потребностей? Относительно 
сельского хозяйства – целью всех является достижение достат-
ка, которого мы пытаемся достичь тяжелым и упорным трудом, 
выращивая овощи, скот и зерновые.  И… остаёмся на полдо-
роге к зажиточности, так как произведённое нами самими мы 
не умеем выгодно продать, сливки снимают посредники», – 
Бригита вспомнила об этом, когда вместе с другими латвийски-
ми кролиководами участвовала в международных выставках в 
Дании и Словении, и даже при поверхностном взгляде замети-
ла, насколько там развита сельскохозяйственная кооперация и 
в производстве, и в реализации продукции.  

«Говорю это, думая о будущем, так как пока объёмы про-
дукции «Мурниеки» довольно ничтожные, своих породистых 
животных могу продать на выставках и ярмарках, за другими 
клиенты приезжают сами. Но в эффективности совместной 
работы убедилась, организуя при поддержке государства для 
общества “Trusis un citi” поездки на выставки за рубежом, кото-
рые никогда бы не оплатились индивидуально», – в качестве 
примера Бригита с сожалением признаёт, что в Латвии для 
обработки шкурок не смогли объединится ни охотники, ни кро-
лиководы, ни заводчики других пушных зверей, поэтому шкур-
ки с этой целью приходится возить в Литву. Преувеличенными 
и даже лицемерными она считает призывы защитников живот-
ных не использовать мех для изготовления одежды.   

«Возможно, покажется циничным напомнить, но ведь ясно, 
что в обозримом будущем люди не откажутся от мяса, в том 
числе от использования в пищу вкусного кроличьего мяса. 
Тогда почему нужно отказываться от использования шкурок 
животного, таким образом тратя немалые ресурсы для произ-
водства искусственного меха», – Бригита убедилась в том, что 
на приусадебных полях с пользой можно использовать и кро-
личий навоз, и навоз домашней птицы, и годами делает это в 
своём хозяйстве, получая богатый урожай.    

ХЛЕБ БЕЗРАБОТНОГО БЫЛ НА ПОЛЬЗУ 
Жительница Ужавы признаёт, что об этих проблемах и 

проблемах бюрократической отчётности задумалась только 
недавно, когда она непосредственно с ними столкнулась. Но 

Как братья-кролики очаровали Бригиту

готова в рамках какой-нибудь организации общественной или 
профессиональной направленности включиться в их решение, 
так как «всеохватывающий и мелочный контроль хозяйствен-
ной деятельности явно снижает жизнеспособность самозаня-
тых лиц и мелких предприятий».   

От уже ушедшего в мир иной отца Николая Лоде и мамы 
Зигры Бригита унаследовала активное отношение к жизни, 
ещё будучи подростком начала работать в Пилтенском фили-
але “Rīgas adītājs” и одновременно училась в профтехучилище 
по специальности швея-мотористка.  

«В маленьком городе я рано создала семью, которая также 
быстро распалась, но у меня остался десятимесячный сын. 
Начала работать швеёй в Вентспилсе, потом попытала сча-
стья в нескольких торговых предприятиях, а в промежут-
ках попробовала и вкус хлеба безработной. Только хорошее 
можно сказать о предложенных в этот тяжелый период воз-
можностях освоить дополнительные профессии.  Выбрала 
роспись шёлка и специальность оператора ввода данных, и 
обе эти профессии отлично пригодились в дальнейшей жизни. 
Особенно навыки ввода данных, которые помогают запол-
нить, на мой взгляд, слишком детализированную документа-
цию отчётности о племенной работе с кроликами.   А роспи-
сью шёлка занимаюсь наряду с шитьём и вязанием спицами 
и крючком, а потом готовыми изделиями стараюсь порадовать 
близких и друзей», – Бригита показывает рельефную, связан-
ную крючком (а не сотканную) из ярких полосок ткани  ковро-
вую дорожку, кружевные салфетки, воздушные расписанные 
шёлковые шарфы и платки – в них она наряжается, когда в 
“Дни волостей» в Вентспилсском музее под открытым небом, 
во время «Вселатвийских дней коз» в Талсинском крае или в 
какие-нибудь другие праздники её приглашают показать своих 
экзотических кроликов или других животных и рассказать об 
их порой немыслимых аттрактивных проделках. Как это сде-
лать, Бригите рассказывать не надо, так как у неё от природы 
данный талант, который она в своё время демонстрировала и 
на сцене Ужавского любительского театра.  

АРНИС ДОМА И «СПАСИТЕЛЬНЫЙ ЗВОНОК» 
Ну а как быть с двуногой и четвероногой семьей оставших-

ся дома животных, пока она вместе с домашними любимцами 
просвещает и развлекает публику на каких-нибудь мероприя-
тиях, выезжает на ярмарки или участвует в выставках домаш-
них животных за рубежом? Бригита поясняет, что живущее 
в «Мурниеки» стадо лапчатых, ушастых и крылатых смело 
может доверить выросшему на селе Агрису, а когда он занят, 
то животные сутки могут обходиться одни, так как еду и воду 
можно оставить на несколько раз.  

«В случае аварии возможен «спасительный звонок» в сосед-
ний дом дочери Йогите, она будет знать, что делать, и справит-
ся», – Бригита рассказала, что такие ситуации пытается про-
гнозировать, когда только начала работать с кроликами.   

ЛУЧШЕ МЕНЬШЕ, НО ЛУЧШЕ
«С уходом за этими животными в небольшом количе-

стве я знакома уже с детства. Прежде чем создать основное 
стадо в «Мурниеки», прочла почти всю доступную в интер-
нете информацию и почти все печатные тексты, какие толь-
ко могла найти по этой теме.  Консультировалась с коллега-
ми, которые в Латвии очень знающие.  Поняла, что не хочу 
быстрой и рискованной прибыли с кроликами мясных пород. 
Решила условно следовать популярному когда-то в полити-
ке лозунгу «лучше меньше, но лучше». Это означало начать 
размножение племенных кроликов и предлагать этот мате-

риал клиентам для разведе-
ния большего или меньше-
го стада у них дома. Такой 
совет дала мне и Кристине 
Зиемеле в Лайдской воло-
сти, у которой купила пер-
вых бургундских, калифор-
нийских и крупных серебри-
стых кроликов.   

Мне посчастливилось, что животные не болели, стадо 
успешно размножалось, я прикупила ещё новых самцов-про-
изводителей и пополнила стадо ещё несколькими порода-
ми. После каждого очередного помёта число рыночных или 
выставочных дней меняется, количество животных в сред-
нем колеблется от 100 до 150, так как создание основного 
стада – это очень тщательная и длительная работа в тече-
ние периода от пяти до восьми лет», –  Бригита не вдаётся 
в нюансы этой работы, так как число встречаемых в Латвии 
пород кроликов исчисляется десятками, и каждой из них 
нужен свой отличительный подход в плане ухода, а также 
основанная на опыте интуиция, которую можно приравнять 
к редкому таланту.   

ПОЖИЗНЕННЫЙ ХЛЕБ ДЛЯ ВЕТЕРАНА  
«По этому поводу можно посмеяться, как и по поводу меша-

ющего сельскохозяйственнику сентиментализма, но к этим 
зверушкам со временем начинаешь привыкать, как привыка-
ешь к собаке, кошке или попугаю. Поэтому хорошо, что моих 
кроликов не нужно посылать на скотобойню, их для продолже-
ния породы увозят новые хозяева. На самое дальнее рассто-
яние – в Италию – уехали два моих бургундца, и я время от 
времени думаю, как им там, в теплой стране живется, так как 
кролики плохо переносят жару. В свою очередь родоначаль-
нику стада – плечистому тюрингенскому кролику я пообеща-
ла «пожизненный хлеб» до конца жизни, так как начатое им 
размножение стада успешно продолжается. Последний люби-
мец – недавно приобретенный красавец – заячий кролик, от 
которого также жду продолжения породы. У кроликов от трёх 
до четырёх помётов в год, поэтому так по-настоящему нет 
времен привыкнуть к новеньким. К счастью, потому что уже 
через несколько месяцев бывает трудно расставаться с этими 
симпатичными мордашками, у каждой породы они разные, но 
всегда восхитительные. Если кто не верит, пусть возьмёт в 
свой дом или в квартиру айдахского кролика или кролика-пиг-
мея – в «Мурниеки» есть и такие – и совсем скоро он станет 
полноправным и аттрактивным членом семьи.   

Бригита сомневается, сможет ли в ближайшие годы из 
«кроличьих денег» отложить средства на ремонт дома и при-
ведение в порядок земли, но не исключает, что на ум при-
дут и какие-нибудь другие идеи получения прибыли, включая 
посещения туристов. Три триммера в виде двух коз и козла 
уже приобретены для ликвидации зарослей на приусадеб-
ном лугу, чтобы там лучше росла трава для кроличьего стада.  
Украшенные идентификационными татуировками на обоих 
ушах, лучшие из стада в «Мурниеки» готовятся к поездке в 
следующем месяце на выставку в Салдус. А в следующем 
году очередной выход кроликов Бригиты должен состояться 
на европейской выставке в Австрии.  Недавно на похожем 
мероприятии в Добеле она получила большой кубок как луч-
ший владелец коллекции одной породы кроликов, а три мень-
шие наг кроликов.   

Бригита уточняет, что не из-за наград она здесь работает, но 
удовлетворение в её голосе чувствуется. 

Бригита (в центре) на выпускном сына Марекса вместе с 
мамой Зигрой (слева), дочерью Йогитой и сестрой Лигой.

С Агрисом и внуком Маркусом в Янов день. 

Бригита с очередным геро-
ем очередной выставки. 

В свободное от выставки 
время в горах Словении.
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Побалуем 
дам! 

В субботу, в 16 часов мы сове-
туем отправиться в концерт-
ный зал «Латвия», где пре-
красной программой вас пора-
дует оркестр «Рига». В кон-

церте можно будет услышать музыку из 
фильма «Стражи Риги», но особым будет 
рассказ о фильме «Кольцо Намея», так 
как к оркестру присоединится автор музы-
ки к фильму Рихардс Залюпе, исполнив 
соло-партию на ударных.  

Если это вам не совсем подходит, то 
в 21 час, в Культурном центре пройдёт 
бал в честь Женского дня. Танцевальную 
музыку будет исполнять любимая вент-
спилчанами группа «Roja», вас ждут 
также всевозможные сюрпризы. Цена 
билетов: 9 евро. 

Непосредственно в праздничный день 
хочется надеяться на солнечную и весен-
нюю погоду. Вентспилчане соберутся на 
Мельничной площади, где с 11 часов и 
в этом году пройдёт ежегодная толока 
по посадке подснежников. Эти весенние 
работы можно превратить в настоящий 
праздник любви, посадив вместе свою 
особую группу цветов, красотой которых 
можно будет любоваться в следующий 
праздник. 

Когда работа сделана и съеден празд-
ничный обед, стоит пойти в Культурный 
центр. Там в 16 часов состоится концерт, 
посвященный Женскому дню, – «Мир 
красивых мелодий», в котором примут 
участие Вентспилсский смешанный хор 
“Cantabile”, различные местные испол-
нители, а также особый гость – пиа-
нист Геннадий Гринько. Выступят также 
несколько вентспилсских коллективов 
современного танца. Цена билетов: 2 
евро.  

Что может быть лучше, чем празд-
ники именно в конце недели, не так 
ли? В этом году так получилось, что 
Международный женский день выпада-
ет именно на выходные! И в этом году в 
Вентспилсе можно будет отметить этот 
праздник и вне дома в не менее роман-
тической атмосфере.

К ак этот памятник выглядел, буду-
чи установленным в конкретном 
месте, можно увидеть на изобра-
жении: огромная бронзовая голо-
ва (только голова!) с вертикаль-

ными объектами из металлических труб, 
которые, видимо, символизируют ракеты. 
Об этом, столь подходящем Вентспилсу (как 
крупному «космическому» городу) памятнике 
вентспилчане сочинили что-то вроде анекдо-
та: Гагарин на самом деле предстает перед 
нами во весь рост, но, так как внизу один 
песок, то его туловище полностью в этот 
песок погрузилось… И тогда же городской 
исполком решил старейший, богатый тра-
дициями парк Вентспилса лишить красиво-
го названия «парк Отдыха» и переимено-
вать его в парк Гагарина. Как видно из собы-
тий недавних десятилетий, название «парк 
Отдыха» пришлось не по сердцу не только 
советским функционерам, но и городской 
думе в независимой Латвии, так как восста-
новленное название быстро сменили наиме-
нованием «Детский городок». 

Да, если на вещи, события, факты и тен-
денции посмотреть, так сказать, с философ-
ской точки зрения и подвергнуть их анализу, 
то можно провести своеобразные паралле-
ли. В годы советской оккупации, особен-
но в первые послевоенные десятилетия, 
городской исполком в тесном сотрудниче-
стве с городским комитетом компартии один 
за другим возводили памятники, которые 

Память. Памятник. О чем вспоминать?

«Позиция» нашей городской думы леле-
ет планы вновь явить миру установлен-
ный в годы советской оккупации (1967 
г.) возле входа в сад Отдыха на улице 
Васарницу (и, оказывается, бережно хра-
нившийся 30 лет) памятник первому в 
мире космонавту Юрию Гагарину, украсив 
им Международный радиоастрономиче-
ский центр в Ирбене. 

увековечивали память о лицах, которые не 
имели ни малейшей связи с этим городом 
(единственное исключение – памятник лиде-
рам революции 1905 года в Вентспилсе). 
Конечно, без памятников Ленину и Сталину 
не мог обойтись ни один город, где бы он ни 
находился. Затем появился гранитный образ 
командира Красной армии (врага участни-
ков борьбы за освобождение Латвии) Яна 
Фабрициуса; и улица Пилс утратила свое 
название и стала «улицей Фабрициуса». 
Возле кинотеатра «Вента» (в Парвенте) 
неизвестно в какой связи поставили бюст 
Имантса Судмалиса (активного участника 
депортаций 14 июня 1941 года, позднее тер-
рориста), который впоследствии перемести-
ли на площадку возле 4-й средней школы. 
Остальные места в городе, где только можно 
было что-нибудь установить, быстро запол-
нили «скульптуры, имеющие идейное содер-
жание» – так их называли в газетах в 50-е гг. 
прошлого столетия, – из гипса. И тут город-
ские «декораторы» развернулись, очевид-

но, что для этих целей не жалели средств и 
белой краски. Белые образы пионеров, спор-
тсменов, тружеников и солдат были повсюду. 
Сохранились некоторые из них; можно было 
бы сказать, что для устрашения последую-
щих поколений, хотя… кто знает, может, что-
то подобное могло бы снова войти в моду 
(или уже вошло)? 

Возле бывшего Дома пионеров (Дома 
творчества школьников) шагал пионер-спор-
тсмен в широких тренировочных штанах. В 
«сквере» между улицами Ленина и Маркса 
(ныне Кулдигас и Ганибу) пионер в парад-
ной форме играл на горне. На нынешней 
площади Дзирнаву (тогда сквер Пионеров) 
перед городской доской почета пионер дер-
жал в руке голубя мира. Возле построен-
ного в 1974 году моста установили весьма 
мускулистого гребца. И это далеко не все; 
старшее поколение, возможно, помнит бди-
тельного гипсового пограничника с не менее 
бдительной гипсовой собакой в конце улицы 
Райниса (Сарканмуйжас дамбис) и атлетич-

ного спортсмена в развевающихся штаниш-
ках среди зеленых насаждений возле стади-
она? К сожалению, этих изображений в рас-
поряжении «Ventspilnieks.lv» нет. 

Уже тогда абсолютное большинство вент-
спилчан считали это «искусство» безвкуси-
цей и насмешкой над городом. Современный 
человек сказал бы то же самое. Сейчас в 
Вентспилсе нет гипсовых пионеров и спор-
тсменов, но есть коровы из стеклопластика. 
Не белые, а очень красочные, дополненные 
различными аксессуарами. Корова – очень 
подходящий образ для приморского города, 
не так ли? И на эти «скульптуры» городских 
денег не жалели. О вкусе лучше не говорить, 
он остался на уровне гипса 50-х гг. 

Возвращаясь к «голове Гагарина», хочет-
ся спросить: что мы, вентспилчане, благо-
даря этому памятнику будет вспоминать? 
Гражданина другого (и не особенно дру-
жественного Латвии) государства? Почему? 
Если речь идет о космических исследова-
ниях (и роли Вентспилса в них), может, 
стоит подумать о Ниле Армстронге и Эдвине 
Олдрине? В конце концов, первый шаг на 
Луне не менее важен, чем один час, прове-
денный на низкой околоземной орбите… 
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ПИСЬМО ЧИТАТЕЛЯ

Ventspilnieks.lv 
предлагает:
• Разместить объявления и рекламу 
в газете “Ventspilnieks.lv”
• Разработать дизайн рекламы по 
желанию клиента
• Подготовить и публиковать реклам-
ные и информационные листы в 
газете “Ventspilnieks.lv”
• Распространять рекламные вкла-
дыши вместе с газетой Ventspilnieks.
lv”
• Разместить рекламный баннер на 
портале “Ventspilnieks.lv”
• По вопросам о расценках на рекла-
му и объявления, об изготовлении 
и размещении рекламы в газете и 
на портале “Ventspilnieks.lv” просим 
связываться с редакцией газеты. 

э-почта:  
redakcija.ventspilnieks@gmail.com

В первый день –  
160 000 деклараций 
Несмотря на то что 1 марта было воскре-
сенье, в этот день электронно на домаш-
ней странице Службы госдоходов декла-
рации о доходах за прошлый год подали 
почти 160 000 человек. СГД призывает 
не спешить и не создавать перегруз-
ку системы, так как декларацию можно 
подать в течение длительного периода. 

Помощник Пунтулиса – 
товарищ по партии 
На должность парламентского секретаря 
Министерства культуры назначен това-
рищ по партии Науриса Пунтулиса из 
Национального объединения – Ритварс 
Янсонс. Он также будет исполнять обя-
занности депутата 13-го Сейма и рабо-
тать в нескольких комиссиях. 

Зарплаты у мужчин 
на 14% выше 
В Латвии разница между оплатой труда 
мужчин и женщин составляет 14,1%, 
свидетельствуют данные Центрального 
статистического управления. Средняя 
почасовая оплата была на 27,6% боль-
ше у мужчин, чем у женщин, в финан-
совой и страховой сфере, что является 
самым высоким показателем в отраслях. 
В последние годы разница в зарплате 
сокращается. 

Армия получает первые 
ракетные комплексы
Латвийская армия получила первые 
противотанковые ракетные комплексы 
«Спайк». В полном объеме они будут 
получены к 2023 году. Общая сумма 
договора составляет 108 млн евро. 

Растет число 
неплательщиков алиментов
В Латвии стремительно выросло число 
неплательщиков алиментов, средства 
на содержание не выплачивает уже 41 
тыс. человек. Часть из них малообе-
спеченные, те, кто не имеет возможно-
сти содержать своих детей, и зачастую 
постоянную работу они не ищут специ-
ально. Однако много и таких, кто вполне 
обеспечен, но не платит сознательно. У 
самого большого должника задолжен-
ность составляет 28 тыс. евро. Только 
в прошлом году уголовный процесс за 
невыплату алиментов начат в отноше-
нии 180 лиц. 

Используют, чтобы 
заработать за чужой счет 
Министерство финансов пришло к 
выводу, что сниженная ставка налога 
на добавленную стоимость на овощи и 
фрукты не оправдала себя, это принесло 
лишь убытки бюджету. Цены в магазинах 
не снизились. Производители продают 
упомянутый товар по более низкой цене, 
но посредники поддерживают прежний, 
более высокий уровень цен. 

НОВОСТИ ЛАТВИИ

Добрый день! О Вентспилсе и особенно о главном вентспилчанине очень часто говорится по всей Латвии, поэтому у меня родилась 
сказка о бурмистре. Многим образ этого человечка наверняка покажется знакомым, но, как обычно говорят мастера слова, чтобы убе-
речь себя от судопроизводства, любые совпадения здесь случайны. В надежде, что «Ventspilnieks.lv» позволит себе опубликовать 
этот рассказик, – Андрис. 

Сказка о бурмистре
В некотором курземском герцогстве в самой 

лесной чаще на берегу озера стояло имение. 
В нем не было ничего такого, что отличало бы 
его от прочих таких же имений во всем коро-
левстве, но все, что происходило в имении и 
вокруг него, все же было не таким, как везде. 
Потому что в имении у озера жил один весьма 
умный, справедливый и мудрый человечек, 
которого многие терпеть не могли, но, как это 
обычно бывает у латышей, – из чисто белой 
зависти. Правда, народ восхвалял его во всех 
краях Латвии: дескать, нет лучше и честнее, 
чем наш бурмистр. 

Но вот случилась во всем королевстве 
неприятность. Избрал народ на должности 
всяких чудаков – не понимают они, что жить 
нужно по привычной указке бурмистра, да и 
не знают, что старших нужно уважать и трепе-
тать перед ними, а мудрых советов – выпра-
шивать, да и поблагодарить они толком не 
умеют. Справедливости ради нужно сказать, 
что умеют они одно: подготовленные в дале-
кой Европе правила стараются соблюдать, 
как никто раньше, и, к несчастью, стараются 
как особую добродетель ввести в герцогстве. 
Это бурмистру оказалось совсем не по нраву, 
стал он день и ночь думать, как с этими людь-

ми, которые жизни не знают и во всем хотят 
поступать по-своему, справиться. Немного 
бурмистра успокаивало, что до сих пор во 
всем королевстве все значимые места зани-
мали преданные ему люди. Он сам себя хва-
лил за то, что не зря все эти годы кормил их, 
берег и заботился о них. Теперь это пригоди-
лось. И все же было неспокойно. Не покида-
ло ощущение, что даже своим больше нельзя 
полностью доверять. Всего лишь не капнуло в 
кошельки обещанное, и кое-где стали писать 
про бурмистра неприятные вещи, этого хва-
тило, чтобы долго и тяжело создававшее-
ся царство пошатнулось. Трудно было в это 
поверить, но нужно было смотреть правде в 
глаза. И то, что бурмистр увидел, его огорчи-
ло еще больше. Ну как можно сомневаться в 
чистоте души и честности своего хозяина и 
добродетеля! Ну пригласили людей из конто-
ры по управлению коммуной заложить какой 
камень в землицу имения, ну и что? Сразу 
нужно кидаться тем, что было заработано 
непосильным трудом? Так экономные хозяе-
ва не поступают. И этот камень все равно при-
надлежит мне и никому другому. Мелочные, 
малодушные люди, что с них возьмешь! И тут 
еще всякие охотники, которые даже не гово-
рят на языке бурмистра, наверное, собирают-

ся всю жизнь сидеть на шее. Ничего подобно-
го! Пусть отправляются по свету деньги зара-
батывать и не мешают пустыми разговорами. 
Все, что было задумано, в имении построе-
но, даже охотничьи вышки. Техника (тракто-
ра, инвентарь для заготовки сена, прицепы) 
выстроена у забора (как на вывоз, упаси бог!). 
А с другой стороны, если кто-то появится и 
объявит это своим (времена такие непонят-
ные), то можно сказать: «Берите, мне чужо-
го не нужно! Уже давно вас жду, видно, нет 
порядка в вашем хозяйстве, если вы только 
сейчас пришли». Вообще дело будет сдела-
но. Жаль, конечно, что озерная вода герцог-
ству будет больше не нужна, было хорошо, 
когда были люди, которые охраняли как воду, 
так и имение заодно, ну что им – лишний раз 
голову повернуть или пройти лишний метр. 
И главное «водное» учреждение платило 
согласно плану – аккуратно и точно. Ну, боль-
шие люди должны уметь достойно прини-
мать небольшие удары судьбы. Но есть чем 
себя подбодрить и чему втайне порадовать-
ся. Какое еще герцогство имеет право печа-
тать свои денежные знаки?! Где еще можно 
праздновать Новый год, когда придет в голо-
ву? Нигде, конечно. Так тому и быть, пока я в 
этом герцогстве буду править! 

В прошлом году больше всего заграничных туристов в стране приняла столица Латвии 
Рига – 75% всех путешественников. Согласно данным Центрального статистического 
управления, за Ригой следуют Юрмала (8,9%), Лиепая (2,0%) и Сигулдский край (1,9%), а 
на пятом месте – Вентспилс (1,4%).

Вентспилс – в пятерке самых популярных конечных 
туристических целей у зарубежных туристов

На четвертом месте 
Вентспилс среди самых 
популярных туристиче-
ских целей для жителей 
Латвии. В прошлом году 

самой популярной среди латвийских тури-
стов была Рига, где останавливались 25,1% 
гостей. И здесь на втором месте Юрмала 
(9,3%), на третьем месте Лиепая (7,3%). 
Вентспилс занимает четвертое место (3,3%), 

сразу за нашим городом следует Даугавпилс 
(3,2%), в Сигулдском крае останавливались 
2,8% латвийских путешественников.

Всего в латвийских гостиницах и других 
местах ночлега в прошлом году число про-
веденных туристами ночей увеличилось на 
2,6% по сравнению с 2018 годом, достиг-
нув 5,51 млн. В сегменте зарубежных тури-
стов показатель возрос на 2,9% и соста-
вил 3,851 млн ночей, а среди латвийских 

жителей наблюдается рост на 2% – 1,658 
ночи. Средняя продолжительность пребыва-
ния гостей в местах туристического ночлега в 
прошлом году составила 1,9 ночи. 

Всего в прошлом году в местах проживания 
туристов в Латвии были обслужены 2,853 млн 
гостей, что на 1,6% больше, чем в 2018 году. 
Число зарубежных туристов выросло на 1,1% 
и составило 1,946 млн туристов, а число лат-
вийских туристов выросло на 2,7% и достигло 
907,4 тыс. человек. 

Больше всего туристов было из России и 
Германии, соответственно, 279,4 тыс. и 243 
тыс. человек. Не отстают и литовцы (209,5 тыс.), 
затем следуют эстонцы, финны и британцы. 

K ак пояснили на предприятии, 
такое решение принято в резуль-
тате оценки тенденций исполь-
зования почтовых услуг и числа 
почтовых отделений на террито-

рии Вентспилса. Несмотря на то что два 
почтовых отделения будут объединены в 
одно, как и ранее, жителям Вентспилса будет 
обеспечена доступность всего спектра почто-
вых услуг. 

Это реорганизационное решение означа-
ет, что функции Вентспилсского 5-го почтово-
го отделения переймет находящееся побли-
зости 1-е отделение на ул. Плата, 8. 

30 марта Вентспилсское 5-е почтовое 
отделение будет работать до 11:00, обеспе-
чив передачу всех функций 1-му отделению. 
Единственный работник 5-го почтового отде-
ления с 1 апреля начнет работу в другом 
отделении «Латвияс пастс». С 31 марта 5-е 
отделение будет закрыто, клиентов ждут на 
ул. Плата, 8. 

Предприятие поясняет, что в Вентспилсском 
1-м почтовом отделении более удобное для 
клиентов время работы, так как оно откры-
то все рабочие дни с 8:00 до 18.30, а также 
по субботам с 9:00 до 15:00. В свою очередь, 
5-е почтовое отделение до сих пор работало 
неполный рабочий день с перерывом на обед 
– с 9:00 до 12:30 и с 13:30 до 16:00, а по суб-
ботам было закрыто, в том числе, и по этой 
причине в целях рационализации принято 

В Вентспилсе будет на одно 
почтовое отделение меньше
С 31 марта в Вентспилсе будет на одно почтовое отделение меньше. Государственное 
акционерное общество «Латвияс пастс» решило в связи с оптимизацией ликвидировать 
Вентспилсское городское 5-е почтовое отделение и объединить его с городским 1-м почто-
вым отделением, проинформировала представитель предприятия Винета Даниелсоне. 

решение об объединении отделений. 
Вентспилчане знают, что в главном почто-

вом отделении на ул. Плата часто возни-
кают длинные очереди. Почта обещает, 
что дополнительных сложностей не будет. 
«Для обслуживания клиентов каждый рабо-
чий день в Вентспилсском 1-м почтовом 
отделении имеются четыре оборудованных 
кассовыми системами рабочих места. Для 
более эффективного обслуживания клиен-
тов в рабочее время будет возможность вос-
пользоваться специальной кассой быстро-
го обслуживания для выдачи отправлений, 
не требующих расчета, то есть в этой кассе 
не будут доступны другие услуги, там можно 
будет получить почтовые отправления, при 
получении которых нет необходимости взи-
мать таможенный налог или оплату», – пояс-
нила Даниелсоне. 

Она продолжает: «Вентспилсское 1-е 
почтовое отделение оборудовано системой 
управления потоком клиентов «In-Out», кото-
рая регулирует движение клиентов на месте 
в отделении и обеспечивает возможность 
подать заявку на услуги удаленно при помо-
щи мобильной аппликации. Когда клиент 
удаленно подал заявку на почтовую услугу 
и выбрал свой порядковый номер, он может 
увидеть не только конкретный номер, но и 
количество номерков в очереди, то, как про-
двигается очередь и прогноз времени ожи-
дания. Если необходимо, порядковый номер 

можно отложить на пять минут или отменить. 
Мобильная аппликация информирует клиен-
та в тот момент, когда в очереди перед ним 
остались всего три номерка, и когда подошла 
его очередь, соответственно указав кассу, в 
которой будет предоставлена услуга». 

Аппликацию можно загрузить здесь: 
iOS - https://itunes.apple.com/us/app/pasts/
id671598972?mt=8 / Android: https://play.
google.com/store/apps/details?id=lv.pasts.app

Для получения почтовых отправле-
ний клиенты, которых ранее обслужива-
ло Вентспилсское 5-е почтовое отделение, 
могут обращаться в 1-е почтовое отделе-
ние. Кроме того, можно использовать также 
находящуюся неподалеку от 5-го почтово-
го отделения заправочную станцию «Circle 
K» на ул. Рупниецибас, 4. В свою очередь, 
другие почтовые услуги можно получить и в 
Вентспилсском 2-м почтовом отделении на 
ул. Лидотаю, 24, поскольку только получение 
почтовых отправлений связано с определен-
ной территорией. 

Необходимые почтовые услуги жители 
Вентспилса могут получить и по месту житель-
ства у почтальона, если трудно добраться до 
почтового отделения. Почтальон обеспечива-
ет получение денежных переводов и пенсии, 
оплату коммунальных платежей и других сче-
тов, приобретение почтовых марок и конвер-
тов, отправку открыток и писем, абонирова-
ние прессы, подачу заявки на доставку на дом 
почтового отправления. 
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Победа ХК «Вента-2002» в 
овертайме

В Лиге развития юниорского хоккея 
(ЛРЮХ) ХК «Вента–2002» на своём 
льду в овертайме одолел клуб «ИХС/
Призма» со счётом 5:4. Сравнять счёт 
удалось за три минуты до конца основ-
ного времени. Победную шайбу на 
третьей минуте овертайма забросил 
Сандис Дарзниекс. Две шайбы на счету 
Артура Крумхольца. ХК «Вента-2002» с 
25 очками в 51 матче лидирует в лиге. 

Победа перед 
четвертьфиналом

Уверенную победу в Латвийско-
эстонской баскетбольной лиге одер-
жал БК «Вентспилс», который на своей 
площадке оказался сильнее эстонского 
клуба «AVIS Utilitas Rapla» 96:74. Эта 
игра для вентспилчан оказалась хоро-
шей подготовкой к матчу ¼ финала в 
Кубке ФИБА Европы.

В ¼ финала против 
ВК «Озолниеки»

В четвертьфинале националь-
ного чемпионата Первой лиги ВК 
«Вентспилс» встретится с волей-
болистами ВК «Озолниеки». Первый 
матч состоится 14 марта в Озолниеки, 
а ответная игра пройдёт 21 марта в 
Парвенте. Если понадобится тре-
тий матч, он состоится днём позже в 
Вентспилсе.

Козлов опять забил, 
и Вентспилс победил

В рижском манеже «Сконто» в 
ходе предсезонной подготовки ФК 
«Вентспилс» в проверочной игре со 
счётом 2:0 победил ДФЦ «Даугавпилс». 
В составе вентспилсской команды отли-
чились Кристерс Нейландс и россий-
ский легионер Евгений Козлов.

Калининградское золото 
«моржей»

На прошедшем в российском городе 
Калининграде международном турнире 
по зимнему плаванию представители 
вентспилсского клуба «Юрас лаувас» 
завоевали 7 золотых, 7 серебряных и 4 
бронзовые медали. В турнире приняли 
участие 85 спортсменов из 7 стран. 

Стал известен победитель 
турнира по футзалу

Победой команды «Whatever» завер-
шился турнир по футзалу, проходивший 
в рамках народной спортивной про-
граммы «Nāc un sporto». Сильнейшим 
в конкуренции 8 команд оказался клуб 
«Whatever», обыгравший в финале ФК 
«Сталдзе». В матче за третье место 
команда «Депо» обыграла «Легион» со 
счётом 4:1.

БК «Вентспилс» теперь 
и в телефоне

Теперь за успехами БК «Вентспилс» 
можно следить благодаря специальной 
мобильной аппликации. Её разработа-
ла компания «FannApps». В аппликации 
можно читать актуальные новости из 
стана команды, получать информацию 
об играх, смотреть фото- и видеогале-
реи. В ближайшее время можно будет 
просматривать результаты игр, график 
турниров, подробную статистику, новые 
видео, а также приобретать фанатскую 
атрибутику.

Ventspilnieks.lv приглашает 
на работу журналиста 

Мы предлагаем: 
ответственную и интересную работу;

конкурентоспособную зарплату. 
Требования к кандидатам: 

отличное знание латышского языка; 
хорошие навыки работы с компьютером, 

инициативность, на -ходчивость и хорошие 
способности организовать свою работу.  

Опыт работы в журналистике, в создании 
содержания портала, в фотографировании, 

навыки коммуникации в социальных 
сетях, хорошее знание английского, 
русского и немецкого языков будут 

считаться преимуществом. 
CV и мотивационное письмо будем 
ждать по э-почте на адрес: redakcija.

ventspilnieks@gmail.com

заседании Городской комиссии по разви-
тию Вентспилсской городской думы рассма-
тривался вопрос о дальнейшем развитии 
Парка приключений и планах. Главным обра-
зом речь шла об идее, которая какое-то 
время не актуализировалась. Несколько лет 
назад Вентспилс заявил, что будет строить-
ся самая лучшая, самая длинная, скорост-
ная и надежная в Латвии родельная трасса. 
План застопорился, а теперь возобновилось 
его обсуждение. Правда, еще неясно, когда 
родельная трасса порадует посетителей 
парка, но вряд ли это произойдет нынешним 
летом. Необходимо еще построить трассу, 
актуален и вопрос подъемника, а также мно-
гие другие факторы. 

И еще одно важное нововведение. То, что 
гору для катания на лыжах в Вентспилсском 
парке приключений планируется увеличить, 

Будут строить, развивать, или На что в этом 
году ОЦ «Вентспилс» потратит 4,2 млн евро 

не было секретом ни для кого из вентспил-
чан. Об этом говорилось в предыдущие годы. 
Как и о том, когда и на сколько гора могла бы 
стать выше, прозвучали различные версии. 
Самоуправление и находящееся в его под-
чинении «Коммунальное управление» раз-
веяли эти спекуляции, заявив, что в течение 
ближайших десяти лет вершина горы будет 
увеличена на 17 метров и достигнет высоты 
75 метров. 

Kак проинформировали в муниципальном 
учреждении «Коммунальное управление», 
продолжатся работы по созданию искус-
ственной горы для катания на лыжах. Уже в 
этом году сюда планируется привезти около 
40 000 кубометров грунта и земельного мате-
риала, чтобы продолжить насыпать гору. 
В связи с увеличением горы управляюще-
го парком – ОЦ «Вентспилс» ожидает еще 
одно вложение. Скорее всего, имеющемуся 
подъемнику потребуется новая мощность, 

так как нынешняя система не сможет выдер-
жать более продолжительный участок подъ-
ема вверх. 

Вернемся к вопросу о бюджете ОЦ 
«Вентспилс». В этом году учреждение пла-
нирует получить финансирование от самоу-
правления в размере 1,8 млн евро, госфинан-
сирование – 17 тыс. евро, финансирование 
Латвийского Олимпийского комитета – 20 тыс. 
евро, а также финансирование Латвийской 
футбольной федерации – 7,5 тыс. 

Ежегодно услуги ОЦ «Вентспилс» получа-
ет почти миллион посетителей. В прошлом 
году на спортивных базах прошло всего 181 
спортивное состязание и 16 тренировочных 
лагерей. 

Держателями долей капитала ООО 
«Олимпийский центр “Ventspils”» являют-
ся Вентспилсская городская дума (52,68%) 
и Латвийский Олимпийский комитет 
(47,32%). 

АО “Ventspils Tirdzniecības osta” в 2018 году в бюджет Вентспилсского самоуправления в виде подоходного 
налога с населения заплатило 56 016,75 евро. В виде налога на недвижимую собственность – 158 146,18 евро.

и подвергать семью риску, а отменить планы 
и остаться дома. 

Вентспилсское городское самоуправление 
издало особое распоряжение для вентспилс-
ских городских школ и детских садов о превен-
тивных мероприятиях в связи с распростране-
нием в мире коронавируса. Самоуправление 
призывает действовать так, как рекоменду-
ют госучреждения: если учащийся в послед-
ние 14 дней был в путешествии в одной из 
стран, где широко распространился корона-
вирус, ему категорически запрещено посе-
щать школу или детский сад. Ребенок должен 
находиться дома, необходимо наблюдать за 
состоянием его здоровья, а образовательное 
учреждение должно обеспечить учебный про-
цесс удаленно, то есть заочно. Лишь по исте-
чении 14 дней, если нет никаких симптомов, 
ребенок может посещать образовательное 
учреждение со справкой от семейного врача. 

Отменены и запланированные поездки за 
пределы Латвии, особенно это касается поез-

В Вентспилсе к коронавирусу относятся очень серьезно
док, во время которых 
планировалось посе-
тить затронутые коро-
навирусом территории. 
Например, у школьни-
ков из Вентспилсской 
2-й основной школы и 
4-й средней школы была 
запланирована поезд-
ка в Италию. Отменено 
участие шорт-трекистов 
школы «Спарс» в чем-
пионате мира в Южной 
Корее. В этой стране 
сейчас второй самый 
высокий уровень заболеваемости после 
Китая, откуда стал распространяться вирус. В 
Южной Корее число заболевших сейчас при-
ближается к 3 тысячам. 

Распоряжения думы выполняют и другие 
муниципальные учреждения, в которых осу-
ществляется работа с людьми, – например, 
пассажирский перевозчик «Вентспилс рейсс», 
Вентспилсская библиотека и ее отделы, поли-
клиника и др. 

РАСПРОСТРАНЕ-ННОСТЬ 
ВИРУСА В МИРЕ

Согласно информации ЦПКЗ, всего в мире с 
31 декабря 2019 года до 25 февраля 2020 года 
80 134 лабораторно подтвержденных случаев 
заболевания, вызванного вирусом Covid-19. 
2698 пациентов, имевших серьезные хрони-
ческие заболевания, умерли. Большая часть 
случаев зарегистрированы в китайском горо-
де Ухане. Известно также и о случаях во мно-
гих других китайских провинциях, Гонконгском 
районе особого административного управ-
ления, Тайване, районе особого админи-
стративного управления Макао, Таиланде, 
Японии, США, Южной Корее, Сингапуре и 
Вьетнаме, Малайзии, Австралии, Непале, 
Франции, Канаде, Германии, Финляндии, 
Италии, Великобритании, Испании, Швеции, 
Бельгии, Египте. 

СИМПТОМЫ И ВОЗМОЖНОСТЬ 
ИНФИЦИРОВАТЬСЯ 

Клинические проявления, вызванные 
Covid-19, включают лихорадку, кашель и 
затрудненное дыхание, радиологически под-
тверждается пневмония. Заболевание может 
носить легкую форму, среднетяжелую и тяже-
лую, в том числе, может возникать тяже-
лая пневмония, острый респираторный дис-
тресс-синдром, сепсис и септический шок. 
Болезнь обычно не смертельна, если паци-
ент получает достаточный медицинский уход 
и не имеет какого-либо другого хронического 
заболевания. 

Ситуацию осложняет то, что до 14 дней 
после заражения у больного могут не прояв-
ляться симптомы, и впоследствии они могут 
быть настолько слабыми, что их трудно заме-
тить. В том числе, например, может быть 
небольшой насморк, покраснение горла или 
осипший голос. Такой человек может переда-
вать вирус дальше. Большинство экспертов 
считают, что каждый инфицированный пере-
дает вирус приблизительно 2,5 человека, и 
это означает, что вирус нападает со скоро-
стью 60-80%. 

ЧТО ДЕЛАТЬ ПУТЕШЕСТВЕННИКАМ? 
Государственная оперативная медицинская 

комиссия решила расширить ограничитель-
ные мероприятия в связи с Covid-19, указав 
дополнительно государства и территории, воз-
вратившись из которых, необходимы допол-
нительные меры безопасности: Китай, Южная 
Корея, Иран, Ломбардия и Венето в Италии. 
Специалисты рекомендуют жителям оценить 
необходимость поездки, а во время путеше-
ствия соблюдать меры профилактики, а также 
следовать указаниям местных властей. 

В свою очередь, вернувшись из упомяну-
тых мест, путешественники должны наблю-
дать за состоянием своего здоровья в тече-
ние 14 дней. С появлением симптомов забо-
левания – повышенной температуры тела, 
кашля, покраснения горла, затрудненного 
дыхания и др. – необходимо ограничить кон-
такты с членами семьи и другими лицами и 
незамедлительно звонить по телефону 113. 

KАК ИЗБЕЖАТЬ ЗАРАЖЕНИЯ? 
ЦКПЗ рекомендует всем избегать близкого 

контакта с людьми, которые болеют инфек-
циями дыхательных путей, часто мыть руки, 

особенно после контакта с больными людьми 
или окружающей средой, в которой они нахо-
дились, не трогать диких или других живот-
ных, избегать посещения рынков, где прода-
ют живых животных или обрабатывают туши 
животных. 

Общие рекомендации в целях предотвра-
щения распространения инфекции: регуляр-
но мыть руки, в случае кашля или чихания – 
прикрывать рот и нос, подвергать тщательной 
обработке мясо и яйца, избегать тесного кон-
такта с лицами, имеющими симптомы болез-
ней дыхательных путей. 
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НОВОСТИ ВЕНТСПИЛСА

В далекие советские времена была довольно забавная «установка» – в каждом городе (неважно, большом или маленьком) обяза-
тельно несколько улиц, пару парков и аллей называть именами настоящих или вымышленных героев великой и неделимой стра-
ны Советов.  И ничего, что конкретный «герой» и рядом не стоял с городом, а в некоторых случаях и с Латвией в целом.  Было 
ясно, что своя улица, сквер или площадь Ленина должны были быть в каждом городе.  Возможно, было бы даже понятно жела-
ние назвать главную улицу маленького городка, например, именем Карла Маркса – всё же автор «Капитала» был как бы «отцом» 
коммунистической идеологии.  И поэтому заслужил быть увековеченным на улицах, в скверах и на площадях.  Во всяком случае 
до тех пор, пока существовала советская империя. Но зачем в одном маленьком городе, например, в Вентспилсе, нужна была 
улица Валентины Терешковой (люди с опытом помнят, что она была первой женщиной-космонавтом) или парк Юрия Гагарина?  

Космическая одиссея

почему нет?», ведь интересно же.  И всё же – как это обычно быва-
ет в таких неоднозначных ситуациях – сама идея вызывает много 
других вопросов. В том числе таких, которые самим авторам идеи, 
когда они запустили её в народ, и в голову не приходили.  

Бесспорно, иронизировать по поводу возвращения «головы 
Гагарина» в публичное пространство можно долго и основательно. 
Можно даже предложить переименовать Вентспилс или Ирбене в 
Гагарин (почти как в конце шестидесятых годов тогдашний лидер 
Латвийской компартии Арвид Пельше предложил переименовать 
в Гагарин Ригу). И в конце концов – раз уж эта «голова» валяет-
ся там, на складе «Коммунального управления», то почему бы 
и не вытащить Гагарина снова на свет? Он же в Ирбене никому 
мешать не будет, не так ли? Однако, кажется, что здесь всё же речь 
идет не только о «голове Гагарина», а о ситуации с исторически-
ми памятными местами и памятными местами важнейших собы-
тий в Латвии в Вентспилсе в целом? Судя по публичной ритори-
ке, «голова Гагарина» стала вдруг гораздо важнее, чем, например, 
чем память и чествование выдающихся людей, борьбы за свобо-
ду, национальных воинов – борцов за свободу и даже важных для 
самого города событий. 

P.S. Хочется надеяться, что какому-нибудь энтузиасту истории 
не придёт в голову, что где-нибудь на улицы Вентспилса могли бы 
вернуться и памятники Ленину и Сталину – ведь и эти памятники 
когда-то были в городе. И чисто из-за «исторической правды» и их 
можно было бы вернуть назад. Пусть, так сказать, стоят и смотрят 
на вентспилчан с высоты своих памятников.   

Искренне ваша, “Ventspilnieks.lv”

Отметили день рождения 
Воскресная школа «Сретение» 

Вентспилсского православного храма в 
честь Святителя Николая отпраздновала 
свой 11-й день рождения. В празднике при-
няли участие ее воспитанники, их родители 
и педагоги. Не обошлось и без традицион-
ной викторины. 

Выдающийся результат
Воспитанница Вентспилсской государ-

ственной 1-й гимназии Паула Паэгле, кото-
рая этой весной окончит 12-й класс, показа-
ла выдающийся результат на республикан-
ской олимпиаде по немецкому языку – Паула 
завоевала золотую награду! Слов благодар-
ности заслуживает и педагог Паулы Ласма 
Берзиня. 

Улучшат освещение улиц
Продолжается работа над освещением 

улиц и пешеходных переходов, в этом году 
начаты проекты по установке нового осве-
щения на улице Аннас и улицах Клявас и 
Зелменю (Криевлауки). Новое освещение 
появится и у пешеходных переходов возле 
6-й средней школы и на улице Лауку. 

Изменения в движении автобусов 
С 1 марта произошли изменения в отдель-

ных маршрутах городского общественного 
транспорта. Изменится время отправления 
автобусов NN 1 и 21. 

Попкорн больше есть не будут
Так как многие посетители кинотеатра 

«RIO» возражают против того, что в зале 
едят попкорн и пьют кока-колу во время 
сеанса, вскоре будут организованы особые 
сеансы, во время которых будет запрещено 
употреблять еду и напитки. Буфет кинотеа-
тра работать не будет, посетители будут про-
информированы заранее. 

Конкурс завершился
Организованный Комбинатом по бла-

гоустройству конкурс «Ищем свою карти-
ну!» закончился. Приз зрительских сим-
патий завоевала 6-я группа детского сада 
«Rūķītis». В свою очередь, приз предприятия 
достался группе «Kamoliņi» из детского сада 
«Zvaigznīte». Картины посвящены актуаль-
ным темам, связанным с защитой окружаю-
щей среды. 

Известны победители
В Доме творчества завершился первый тур 

конкурса вокальной музыки «Голоса–2020» 
XII Латвийского Праздника песни и танца 
учащейся молодежи. Во втором туре кон-
курса, который пройдет 4 марта в Кулдиге, 
будут участвовать ансамбль мальчиков 
Центральной начальной школы и вокаль-
ный ансамбль Культурного центра «Планета 
Маленького Принца». 

Новая акция 
«Удека» начала акцию «В моей бутылке 

– вода Вентспилса». Цель акции – побудить 
вентспилчан использовать воду из-под крана 
и набирать ее в многоразовую посуду, избе-
гая пластмассовых бутылок, которые можно 
купить в магазине. 

Выставка в техникуме 
На 2-м этаже техникума Центр туристиче-

ской информации организовал фотовыставку. 
До 31 марта можно осмотреть лучшие работы 
фотоконкурса, прошедшего в 2019 году. 

Можно выдвигать кандидатов 
на приз 

Приз писателя и педагога Херберта Дорбе 
«Преподаватель гуманитарных наук года» 
Вентспилсский музей в этом году вручит 
в июне. Руководители образовательных 
учреждений и родители могут выдвигать кан-
дидатов – лучших преподавателей гумани-
тарных наук.

К онечно, в то время повинности в отношении «руки 
Москвы» довольно понятны, но непонятно, почему раз-
говоры среднего и старшего поколения вентспилчан о 
хорошо известной «голове Гагарина» получили новое 
звучание. И снова возникла идея о возвращении «голо-

вы» для публичного осмотра. На сей раз новым местом демонстра-
ции «головы» стал бы Ирбенский международный радиоастроно-
мический центр.  К тому же фантазия отстранённого мэра города 
идёт ещё дальше – переименовать и сам Ирбенский центр, дав 
ему гораздо более амбициозное и, возможно, даже галактическое 
название: Вентспилсский космический центр. Если продолжим эту 
логику дальше, то в Ирбене определенно нужно было бы создать 
целый «парк голов». И почему бы ограничиться только одним 
Юрием Гагариным. Своей «головы» там определенно заслуживала 
бы и Валентина Терешков, ещё несколько советских космонавтов, 
а также Константин Циолковский и Фридрих Цандер. Но в условиях 
всеобщей глобализации без американских героев уж точно не обой-
тись. Например, Нил Армстронг и Баз Олдридж – первые астронав-
ты на Луне.  Так что для «голов» кандидатов достаточно. Вопрос 
только в том, кто за всё это будет платить… Но это, понятное дело, 
мелочи. Было бы только большое видение. 

Нет причин утверждать, что в эпопее «головы Гагарина» стоит 
искать какой-то политический подтекст, общенациональные про-
вокации или закулисные игры с какими-нибудь большими и злыми 
помыслами. Скорее, «возрожденная» Вентспилсской Высшей 
школой идея о размещении «головы Гагарина» в Ирбенском меж-
дународном радиоастрономическом центре больше из серии «а 

Вместе с первым весенним месяцем наступило время подавать декларацию о доходах. С 1 марта в течение трех месяцев декларацию 
о доходах 2019 года могут подать те жители, которым необходимо сделать это обязательно; те, кто желает получить возврат налога 
за оправданные расходы, могут сделать это в течение трех лет. 

Пришло время подавать декларацию

С лужба госдоходов (СГД) при-
зывает подать декларацию в 
Системе электронного деклари-
рования (EDS), так как там авто-
матически учитывается вся име-

ющаяся в распоряжении СГД информация 
и подсчитывается сумма выплат. СГД также 
обращается с просьбой не подавать декла-
рации в первые дни марта, чтобы не пере-
гружать систему, так как, если к EDS подклю-
чится неадекватно большое число клиентов, 
подача декларации будет невозможна по тех-
ническим причинам. Напомним, что в про-
шлом году 1 марта, когда ЕDS одновремен-
но пытались использовать 30 тысяч человек, 
из-за перегрузки системы подобная ситуация 
уже возникала. 

СГД информирует, что обязательно декла-
рацию за 2019 год до 1 июня (если общий 
доход лица за 2019 год превысил 62 800 
eвро – до 1 июля) должны подать те жители, 
у которых в связи с применением прогрес-
сивной налоговой ставки или дифференци-
рованного необлагаемого минимума возник-
ла разница в налогах, которую необходимо 
доплатить в госбюджет; если лицо ведет 
хозяйственная деятельность, например, 
сдает недвижимое имущество, или получает 
доход от профессиональной деятельности. 

Декларацию нужно подавать обязатель-
но, если доход получен за границей, в том 

числе, морякам, которые были заняты на 
судне, использующемся для международ-
ных перевозок. Исключение – зарплата в 
какой-либо из стран – участниц Евросоюза, 
если к этим доходам уже применен подоход-
ный налог соответствующего государства. 

Обязательно требуется подать деклара-
цию, если получены необлагаемые нало-
гом доходы, которые в сумме превышают в 
2019 году 10 000 евро, например, от прода-
жи личного имущества; получены доходы, 
которые облагаются налоговой ставкой 10%, 
налог не начислен в месте выплаты дохо-
да, например, доходы от продажи леса или 
древесных материалов физическому лицу; 
получены другие облагаемые налогом дохо-
ды, с которых в месте выплаты не получен 
налог, например, от физических лиц, кото-
рые не являются родственниками до третьей 
степени, получено дарение на сумму более 
1425 eвро. 

Лицам, ведущим хозяйственную деятель-
ность, уже с 2014 года нужно обязатель-
но подавать декларацию электронно. Если 
это невозможно сделать, используя личный 
компьютер, компьютеры с бесплатным под-
ключением к интернету доступны в центрах 
обслуживания клиентов СГД, объединенных 
государственных и муниципальных центрах 
обслуживания клиентов и публичных библи-
отеках по всей Латвии.

В свою очередь, все жители, которые не 
соответствуют упомянутым условиям и годо-
вую декларацию о доходах желают подать 
добровольно, чтобы получить переплачен-
ный подоходный налог с населения за оправ-
данные расходы – лечение, образование, 
выплаты в пенсионные фонды и проч., могут 
сделать это до 16 июня 2023 года. 

В случае вопросов и неясностей СГД при-
зывает жителей звонить по телефону СГД 
для консультаций: 67120000. Свой вопрос 
также можно задать письменно в Системе 
электронного декларирования СГД, про-
консультироваться в любом центре обслу-
живания клиентов СГД или объединенном 
государственном и муниципальном центре 
обслуживания клиентов. 

По словам генерального директора СГД 
Иевы Яунземе, декларацию о доходах за 
2018 год до сих пор не подали около 15 000 
жителей, которые должны были сделать это 
в обязательном порядке. Последствия такой 
забывчивости могут быть весьма неприят-
ными – с жителями, у которых возник долг по 
налогам и которые не подали декларацию, в 
ближайшем будущем, вероятнее всего, свя-
жется судебный исполнитель, если они сами 
не предпримут никаких действий. Как отме-
тила Яунземе, этот вопрос важно решить, в 
том числе, возможно договориться о графи-
ке оплаты долга по налогам. 

Dzintaru 20a, Ventspils, LV-3602, Latvija
Tālr.: 63602501, E-mail: unifreight@unifreight.lv

Ar AS Unifreight Logistics  
Jūsu bizness ir drošās rokās!

Uzticiet savu kravu 
pārvadāšanu 
profesionāļiem!

АО “Unifreight Logistics” в 2018 году в бюджет Вентспилсского самоуправления в виде подоходного налога с населения заплатило 44 371 евро.
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Предупреждают о ворах 
В социальных сетях распростра-
нены предупреждения жителям 
Вентспилсского края – остерегать-
ся автомашины «Lada» с российскими 
номерами. Лица, передвигающиеся на 
машине, которые ранее попадали в поле 
зрения полиции, предлагают местным 
жителям приобрести сварочный аппарат, 
мотопилу, аккумулятор или инструменты. 

Хотят попасть в список 
ЮНЕСКО 
Общественные организации ливов пода-
ли письмо в Совет по нематериальному 
культурному наследию с просьбой вклю-
чить Ливское культурное пространство 
в список нематериального культурного 
наследия ЮНЕСКО. 

Жители Угале – в Испанию 
Делегация Угальской средней школы 
отправляется в Испанию, чтобы уча-
ствовать в мероприятиях проекта 
«Erasmus+». 

Слет работников 
Прошло много лет с тех пор, как прекра-
тил свою работу завод дренажных труб 
«Усма» в Угальской волости. Бывшие 
коллеги желают встретиться, поэто-
му 14 марта в Угале пройдет встреча 
работников завода. Состоится экскур-
сия по волости, затем участники посе-
тят выставку «Завод дренажных труб» 
в Угальской библиотеке. Вечер отдыха 
пройдет в «Межрупниеки». 

Блокировано сообщение
1 марта в Угальской волости на автодо-
роге A10 между Угале и Усмой на время 
было блокировано движение. Причина 
– перевернувшаяся грузовая машина. 
Пострадавших нет. 

Конкурс проектов 
по улучшению среды… 
Вентспилсское краевое самоуправление 
объявляет о приеме заявок на конкурс 
проектов «Мы в своем крае – 2020» для 
улучшения качества жизни и окружаю-
щей среды в Вентспилсском крае. Цели 
конкурса проектов – способствовать раз-
витию туризма, доступности объектов 
окружающей среды, сохранению куль-
турно-исторического наследия, а также 
формирование образа края, города и 
волостей. 

Предпринимателям… 
Вентспилсское краевое самоуправле-
ние объявляет о приеме заявок на кон-
курс проектов «Solis 2020», таким обра-
зом поддерживая в финансовом отно-
шении реализацию инициатив предпри-
нимателей Вентспилсского края в разви-
тии предпринимательской деятельности. 
Задача конкурса – реализация инициа-
тив предпринимателей края по развитию 
предпринимательской деятельности. 

…и молодежи
Вентспилсское краевое самоуправление 
объявляет конкурс проектов «Jaunietis 
darbībā 2020», чтобы поддержать учреж-
дения краевого самоуправления и их 
структурные единицы, любое зареги-
стрированное в крае юридическое лицо, 
объединение юридических лиц, индиви-
дуальных коммерсантов, а также физи-
ческих лиц, зарегистрированных в СГД 
в качестве ведущих хозяйственную дея-
тельность. Цель конкурса – способство-
вать полезному времяпрепровождению 
молодежи, участию в общественной 
жизни, информированности о занятости 
и карьерном образовании, способство-
вать сохранению культурного наследия и 
традиционной культуры, а также интегра-
ции групп социального риска. 

Каждому свои пасталы
Несмотря на то что бум празднования 
столетия государства уже позади, все, 
кто наделен любовью к природе, народу и 
культуре, могут продемонстрировать это. 
В Народном доме Усмы можно будет поу-
читься изготавливать пасталы! Встреча – 
в Народном доме Усмы 14 марта. 

В ВЕНТСПИЛССКОМ КРАЕ

 Окончание. Начало на 1 стр.

всей железнодорожной сети Латвии, слыша-
щих ушей так и не нашло. Это лишь некото-
рые из проблем, которые ухудшают и так тяже-
лую ситуацию в сфере транзита. На этом фоне 
нежелание правительства и КРФК участвовать 
в решении проблем транзитных предприятий 
из-за политики банков уже в самом ближай-
шем будущем может привести к разрушению 
отрасли. Если это произойдет, это будет озна-
чать и конец Вентспилса как портового города. 

Кому это выгодно? Латвийскому государ-
ству? Определенно, нет. Вентспилсу? Тоже 
нет. Лицу, из-за которого Вентспилс сегод-
ня переживает тяжелые времена? Возможно. 
Однако вентспилчанам эта «тактика выжжен-
ной земли», когда армия при отступлении сама 
разрушает свою землю, принесет лишь зло. 

Руководство работающих в Вентспилсском 
порту предприятий делает все возможное, 
чтобы как можно скорее разрешить ситуацию. 
Предприниматели обратились за пояснения-

Линардс Гулбис: мы не хотим отправляться в Ирландию, 
мы хотим остаться в Вентспилсе

ми по вопросу применения санкций в Бюро по 
надзору за зарубежными активами Госказны 
США и получили ответ, в котором, в том 
числе, указано: «[если] общее число долей 
лица, находящегося под санкциями, менее 50 
процентов, то общество автоматически более 
не считается подлежащим санкциями». В дан-
ный момент ни в одном из предприятий, где 
А. Лембергс зарегистрирован в статусе бене-
фициара в Регистре предприятий ЛР, ему не 
принадлежит 50 долей. И КРФК, и банкам этот 
факт известен, как и то, что доли этих пред-
приятий уже с 2007 года не находятся под 
контролем санкционированного лица, так как 
переданы направляющим уголовный процесс 
лицом под управление и контроль хранителя 
имущества. 

Профсоюзы предприятий, работающих в 
Вентспилсском порту, повторно обращают-
ся к высшим государственным должностным 
лицам с просьбой не допустить дальнейшего 
уничтожения предприятий транзитной отрас-
ли. В противном случае Вентспилс может 

потерять тысячи рабочих мест как в транзит-
ной отрасли, так и в сфере обслуживания. 

В Вентспилсском порту работают професси-
оналы, и, вероятнее всего, с тем, чтобы найти 
работу в портах других государств, у них про-
блем не возникнет. Но мы не хотим бросать 
свой город, чтобы отправиться в Роттердам, 
Антверпен, Гамбург или Ирландию. Мы хотим 
жить и работать в Вентспилсе. Если прави-
тельство не желает этого понять, нам не оста-
нется ничего другого, как отправиться в Ригу, 
чтобы при помощи широких акций протеста 
высказать свою точку зрения. Тем не менее, 
мы пока надеемся, что КРФК и правительство 
нас наконец услышат.  

Линардс Гулбис,
руководитель Консультативного 

совета профсоюзов работающих в 
Вентспилсском порту предприятий 

Свою оценку предстоящих изменений 
я попросил дать Мартиньша Бондарса 
(«Развитию/За!»), председателя Комиссии 
Сейма по бюджету и финансам (налогам). 
Парламентский «начальник» министра 
финансов и, в известной степени, руково-
дителя правительства позволил себе легкий 
скепсис. 

– По вашему мнению, чего следует 
добиться благодаря налоговым измене-
ниям, а что правительство реально может 
сделать? 

– Прежде всего мы должны узнать, каково 
видение будущего государства у политических 
сил, представленных в коалиции. Есть ли у нас 
точки соприкосновения, благодаря которым 
мы можем о чем-либо договориться? Сейчас 
идет процесс оценки, чтобы мы это поняли. 

 
– Хм, озадачили… Значит, коалиция 

у нас до сих пор соответствует басне о 
Лебеде, Раке и Щуке? 

– Если мы не сможем договориться, то не 
будет и улучшений в налоговой политике. 
Силы, формирующие правительство, доста-
точно разные, чтобы будущие изменения в 
налоговой политике не были грандиозными. 
Именно поэтому премьер ничего масштабно-
го общественности не обещал. 

 
– После таких уклончивых ответов я 

чувствую, что вынужден сделать вывод: 
вам самому хотелось бы реализовать 
намного больше… 

– Самым идеальным было бы достичь 
абсолютной договоренности между партия-
ми, но такой возможности – для грандиозных 
решений – я не усматриваю. 

 Да, мне хотелось бы достичь того, чтобы 
доходы от налогов, с учетом пожеланий 
общественности, увеличивались по отноше-
нию к внутреннему валовому продукту. В 
этом смысле в Латвии очень маленькие 
налоги – по сравнению и с соседними госу-
дарствами, в том числе Россией, и с другими 
странами Евросоюза. 

Что это для нас означает? Меньшие воз-
можности, чем у других, финансировать свою 
систему здравоохранения, образования… 

– Значит, и вы солидарны с министром 
здравоохранения Илзе Винькеле: налоги 
нужно повышать? 

– Нет, их нужно пересмотреть. Нужно 
уменьшить те, которые слишком высоки, и 
повысить те, которые очевидно низки. 

– Это означает, что в одной налоговой 
группе повышение ставок должно было 

бы не только покрыть понижение дру-
гих. Какие налоги, по вашему мнению, на 
сегодняшний день можно назвать слиш-
ком низкими? 

– Типично низкие те, которые касают-
ся неблагоприятных условий для здорового 
образа жизни и охраны окружающей среды. 
Мы не можем допустить, чтобы Латвия в 
какой-то момент стала складом машин со 
старыми дизельными двигателями. Мы 
очень болезненно ощутили бы это в долго-
срочной перспективе. 

Еще наглядный пример – предложение 
нашего коллеги из фракции «Развитию/За!» 
Андриса Скриде ощутимо повысить акциз-
ный налог на подслащенные напитки. По 
сути, мы говорим об обложении налогом 
вредных для здоровья продуктов, так как 
для общества в целом связанные с ними 
расходы намного больше, чем возможная 
выгода. Урон здоровью людей при помощи 
налоговой политики нужно компенсировать 
и сократить. 

– Какие налоги, в свою очередь, слиш-
ком высоки? 

– Те, которые чрезмерно тяжелы для 
людей с маленькими доходами. Здесь 
вопрос о равновесии: какова была бы в этом 
случае верная ставка? Я не знаю, так как 
трудно измерить. Однако мы должны уве-
личивать конкурентоспособность своей эко-
номики – в том числе, и уменьшая налог с 
зарплаты. 

 
– Многие поддерживают – рань-

ше среди таких людей был и евроде-
путат Кришьянис Кариньш – снижен-
ную ставку НДС на основные продукты 
питания. Например, мясо, молоко, яйца. 
Сейчас она действует лишь на овощи 
и фрукты, «характерные для Латвии». 
Правительство хочет ввести такую сни-
женную ставку? 

 – Латвии не стоит входить в такой нало-
говый режим, – это касается доходов жите-
лей или доходов от бизнеса, как и добавлен-
ной стоимости – при котором слишком много 
исключений. 

– Значит, обоснованы разговоры о воз-
можной отмене налогового режима для 
микропредприятий? 

– Если микропредприятия используют, 
чтобы избежать полной уплаты налогов, то 
государству такой режим не нужен. Если 
этот вид предпринимательской деятельно-
сти используется, чтобы избежать излиш-
ней бюрократии со стороны государства, 
то это понятно и обоснованно. У нас есть в 

этой связи некоторые мысли, как отделить 
одних от других, но я не стану бежать впе-
реди паровоза. Пусть правительство прежде 
выступит со своим видением. 

– Нет ли у вас опасений, что и эта 
попытка упорядочить налоги закончит-
ся так же печально, как «реформа» Даны 
Рейзниеце–Озолы в предыдущем пра-
вительстве? У нее было многообещаю-
щее начало, когда наконец освободили 
от обложения налогом вкладываемую в 
предприятия прибыль. 

Однако тогда во имя наполнения 
государственной казны снова паниче-
ски запустили руку в кошелек народа. 
«Наследство», оставленное Д. Рейзниеце–
Озолой, – акциз на топливо, что в начале 
этого года привело к неизбежному повы-
шению, в том числе, стоимости билетов 
на общественный транспорт. 

– Я надеюсь, что такого не произойдет. 
Потому что в этом году нет выборов в Сейм. 

 
– Итак, каких целей вы желаете 

достичь? 
– Более справедливая, дружественная 

окружающей среде, сокращающая нера-
венство налоговая система. Относительно 
последнего у нас большой вопрос: можно 
ли при помощи изменений в налоговой 
политике вообще сократить неравенство? 
Возможно, этого нужно добиваться при помо-
щи пособий. Это предстоит решить прави-
тельству, как действовать, какое решение 
предложить Сейму. 

– В заключение у меня такой вопрос – 
«лакмусовая бумажка»: вы, согласно эко-
номическим взглядам, причисляете себя 
к правым или – это уже давно не руга-
тельное слово – левым политикам? 

 – В современном мире это уже трудно раз-
личить по-настоящему, поскольку мир в своей 
основе совсем иначе устроен, чем прежде. 
Занять левую или правую нишу взглядов – 
значит, остаться в предыдущем столетии. 

– Будет ли коалиция обсуждать воз-
можность большей прогрессивности 
ставки подоходного налога с населения? 

– В Латвии этот принцип достигнут очень 
неверным способом. Я считаю, что прогрес-
сивная ставка ПНН может остаться. Нет, 
она должна быть! Но должен быть и здра-
вый смысл в ее применении, чтобы прогрес-
сивность не была несправедливой – и все 
равно, в какой группе доходов. 

Дайнис Лемешонокс, 
специально для региональных газет

Серьезных изменений в налоговой 
политике не ожидается
После того как правительственная коалиция проработала в течение года, премьер-министр Кришьянис 
Кариньш признал, что она способна заниматься улучшением налоговой системы. В этом месяце от 
Министерства финансов ожидаются первые предложения относительно дальнейших действий. Заявление 
премьера, что жителям не стоит бояться изменений, логично вызывает беспокойство… 
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Как братья-кролики 
очаровали Бригиту

П римерно семь 
лет назад, 
когда Бригита 
ещё продолжа-
ла работать в 

Вентспилсе, эта мечта при-
обрела реальные очерта-
ния. По счастливому сте-
чению обстоятельств поя-
вилась возможность пере-
браться в «Мурниеки» в 
Ужавской волости, начать 
оформлять документы и 
вносить платежи за приоб-
ретение этой недвижимости. 
В этом году сделку юридиче-
ски планируется завершить, 
и «Мурниеки» полностью 
перейдут в собственность 
Бригиты.  Дополнительное 
чувство безопасности и ком-
форта это может дать не 
только хозяйке и её сорат-
нику по жизни Агрису, но и 
многочисленной семье мел-
ких животных, обитающих в 
«Мурниеки». Всё началось 
с подаренных мамой Зигрой 

девяти куриц и петуха…  

«КУЗНИЦА» ПОРОД 
КРОЛИКОВ  

В более широком смыс-
ле это означает, что для 
хозяйственной жизни воз-
рождается ещё один факти-
чески обреченный на унич-
тожение в ветрах перемен 
и из-за смены владельцев 
хутор в сельской местно-
сти Курземе, в котором по 
рассказам в древние вре-
мена гремел молот мест-
ного кузнеца.  Сейчас в 
«Мурниеки» другие шумы: 
в сарайчике в клетках копо-
шится стадо кроликов раз-
ных цветов, во дворе подпе-
вают петухи, лопочут индю-
ки, и этот живой сельский 
оркестр дополняет блеяние 
трио коз. Идиллию допол-
няют пять котов, которые 
охраняют кроликов от гры-

Одно из крупнейших находящихся под контролем Вентспилсского самоуправления обществ 
капитала с большой управляемой территорией и арсеналом зданий – олимпийский центр 
«Вентспилс». Утвержденный на этот год бюджет организации предполагает расходы на сумму 
4,2 млн евро. Составлен объемный план работ – будут строить, возводить, реновировать 
различные объекты и не только. 

строительство гостиницы, однако с падением правительства 
зеленых крестьян предназначенные для Вентспилса многие 
миллионы, или «проторенная дорожка» были остановлены. 
Однако реабилитация имеет очень важное значение не только 
для восстановления спортсменов после травм, но и в рамках 
возможностей планировалось помогать поддерживать здоро-
вье вентспилчанам, которые спортсменами не являются. 

Согласно утвержденным планам ОЦ «Вентспилс», в бюд-
жете предусмотрена и частичная замена красного покрытия 
секторов легкой атлетики на Вентспилсском главном город-
ском стадионе, уже объявлена закупка; планируется заменить 

Линардс Гулбис: мы не хотим 
отправляться в Ирландию, мы 
хотим остаться в Вентспилсе

П редприятия тран-
зитной отрас-
ли уже с момен-
та установления 
санкций Бюро 

по надзору за зарубежны-
ми активами Госказны США 
(OFAC) в отношении Айварса 
Лембергса обратились в 
Комиссию рынка финансов 
и капитала (КРФК) с прось-
бой дать кредитным учреж-
дениям пояснения, как посту-
пать в случаях, когда лицо, 
находящееся под санкциями, 
которое в Регистре предпри-
ятий значится бенефициа-
ром, решением суда полно-
стью лишено каких-либо воз-
можностей контроля и вли-
яния. Поскольку пояснений 
нет, банки грозят прекратить 
оказание услуг. Если в самое 
ближайшее время ситуация 
не будет разрешена, пред-
приятия будут вынуждены 
задуматься о прекращении 
деятельности. Вентспилсу 
это угрожает очень серьез-
ными последствиями. 

Пример с Детройтом 
демонстрирует, что происхо-
дит с городом, из которого 
уходят предприятия, которые 
являлись основой его бла-
госостояния. Кризис тяжело 
затрагивает не только рабо-
тающих на этих предприя-
тиях, но и людей, связанных 
со сферой обслуживания. В 
случае подобного сценария 
катастрофически сократятся 
и налоговые поступления в 
городской бюджет, в резуль-

тате чего самоуправле-
нию станет сложнее выпол-
нять свои функции. В слу-
чае с Детройтом это привело 
к тому, что самоуправление 
обанкротилось. 

И премьер-министр Криш-
ьянис Кариньш, и министр 
финансов Янис Рейрс, и 
другие министры, и КРФК 
информированы о ситу-
ации. Профсоюзы пред-
приятий, работающих в 
Вентспилсском порту, уже 
обращались как к высшим 
должностным лицам государ-
ства, так и к КРФК с прось-
бой предотвратить грозящий 
кризис. К сожалению, ответы 
являются лишь формальны-
ми отписками. Реальных дей-
ствий не последовало. 

Есть и еще одно сходство 
с Детройтом. Если разру-
шению этого города способ-
ствовал нефтяной кризис, 
то Вентспилс тяжело затро-
нут падением грузооборота 
в сфере транзита. Реальной 
помощью стал бы пересмотр 
политики железнодорожных 
тарифов со стороны госу-
дарственного предприятия 
«Латвияс Дзелзцельш», но 
этого не происходит. Рынок 
все еще закрыт для свобод-
ной конкуренции, а сказан-
ное предпринимателями о 
том, что расходы в латвий-
ском транзитном коридоре 
в пересчете на одну тонну 
должны быть равными во 

В последние дни часто приходится слышать о том, 
что все происходящее вокруг коронавируса – искус-
ственно раздутая сенсация. Дескать, от гриппа в мире 
каждый год умирает намного больше людей, чем от 
коронавируса… Как бы то ни было, пока коронавирус 
не изучен как следует, и его распространение по миру 
идет стремительно, поэтому стоит принять во внима-
ние рекомендации медиков и ответственных служб, 
как уберечь себя и своих близких. Серьезно к этой 
информации относятся и вентспилсские городские 
учреждения.  

БОЛЬНИЦА –  
С ВЫСШИМ 
ПРИОРИТЕТОМ 

Северокурземская реги-
ональная больница про-
вела серьезную подготов-
ку к приходу коронавируса. 
С учетом стремительного 
распространения Covid-19 
в Европе нашим медицин-
ским учреждениям поруче-
но подготовиться к приему 
и лечению его носителей. 
Поручение выполнено неза-
медлительно, так как невоз-
можно предугадать, в какой 
момент может возникнуть 
напряженная ситуация. 

В Вентспилсской боль-
нице осуществлена про-
верка системы вентиляции, 
особое внимание уделено 
дополнительному обучению 
работников. Срочно приоб-
ретены особые защитные 
костюмы и респираторы 
для медперсонала на слу-
чай, если появится необ-
ходимость принять, изоли-
ровать и лечить больных с 
коронавирусом. 

В Вентспилсской боль-
нице, а также в филиале 
больницы в Талси разме-
щены наглядные матери-
алы, которые информи-
руют людей. Как действо-
вать, если есть подозре-
ние относительно заболе-
вания. Персонал больни-
цы поддерживает регуляр-
ный обмен информацией с 

Министерством здравоох-
ранения и выполняет все 
рекомендации Центра по 
контролю и профилактике 
заболеваний (ЦКПЗ) в отно-
шении эпидемиологическо-
го надзора и охраны обще-
ственного здоровья, рас-
сказали «Ventspilnieks.lv» в 
Северокурземской регио-
нальной больнице. 

ВЕСЕННИЕ 
КАНИКУЛЫ ДОМА

Скоро наступят школь-
ные весенние каникулы. 
Многие семьи часто исполь-
зовали их, чтобы вме-
сте отправиться в теплые 
страны. Нынешней весной 
от этой мысли лучше отка-
заться, отмечают медики и 
ответственные службы. К 
тому же, желательно отка-
заться не только от поез-
док в страны, охваченные 
коронавирусом, – напри-
мер, Испанию, Италию или 
Францию, не говоря уже о 
странах Азии, а от путеше-
ствий вообще. Особенно 
высокий риск инфициро-
ваться в самолетах, в кото-
рых перемещаются люди из 
самых разных регионов, и 
невозможно быть уверен-
ным, что не встретишься с 
вирусом. Поэтому лучшим 
решением будет не отправ-
ляться в поездку всем назло 

Память 
и 
памятники

В Вентспилсе на 
одно почтовое 
отделение меньше 

В налоговой политике 
серьёзных изменений 
не ожидается

Детройт когда-то символизировал промышленное вели-
чие США, но после ухода машиностроительных пред-
приятий в 70-е гг. прошлого столетия он превратился в 
разрушающийся город-призрак. Вентспилс – пока еще 
значимый портовый город, но нежелание Комиссии 
рынка финансов и капитала и правительства оказать 
помощь в решении проблем, возникших из-за банков у 
работающих в порту предприятий, грозит городу эконо-
мическим упадком. 
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О бщий объем планируемых в этом году инвести-
ций – 744 тыс. евро. Как пояснили в учрежде-
нии, самые существенные инвестиции планиру-
ются в расширение реабилитационного центра в 
Баскетбольном холле, где планируется создать 

реабилитационный зал общей площадью 70 м2. План пред-
полагает, что в этом зале будет располагаться зона мануаль-
ной терапии, зона для занятий и раздевалки. Как известно, 
остановленный Сеймом очередной вентспилсский грандиоз-
ный проект предполагал строительство огромного плаватель-
ного бассейна, создание большого центра реабилитации и 
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Дочь ужавского рыбака, 
сестра ужавского рыба-
ка, а сейчас и мама ужав-
ского рыбака Бригита 
Рулле признаёт, что о 
своём доме в настоящей 
сельской местности 
мечтала с того времени, 
как помнит себя. К тому 
же не как о модном месте 
для отдыха по выходным 
дням для испытываю-
щего стресс горожани-
на, потому что у неё в 
своё время и работа, и место жительства были в 
Пилтене и в Вентспилсе, а как о постоянном месте 
жительства и работы на всю жизнь. Возможно, 
именно потому, что предки Бригиты и со стороны 
отца, и со стороны матери были людьми крестьян-
ского сословия, да и сама она в колхозе «Пилтене» 
в Каральциемсе и за свиньями ухаживала, и коров 
пасла, а в Ужаве у бабушки нянчила крольчат.    

В Вентспилсе к коронавирусу 
относятся очень серьезно

Как правильно 
подать декларацию 
о доходах

освещение на современные светильники LED в Парвентском 
спортивном холле. На площадке искусственного футбольно-
го покрытия на улице Католю планируется реконструировать 
освещение, а также замена пола в доме спорта «Центрс» и 
другие работы. 

Самый популярный объект, которым управляет ОЦ 
«Вентспилс», – это Парк приключений. Здесь также пла-
нируется реализовать крупные 
проекты. Например, недавно на 

Будут строить, развивать, или На что в этом 
году ОЦ «Вентспилс» потратит 4,2 млн евро 
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В одних цветах: Бригита 
после успешной  
выставки в Литве. 


